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CURS A QUATRE BANDES PER A 
INTRODUIR-SE EN LA INNOVACIÓ 
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PER A EDIFICACIÓ I OBRA CIVIL
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Vila-real implica la societat en 
el renaixement de la ciutat 
amb la targeta Fem poble

La norma de VMP 
i patinets fixa l’ús 
per a majors de 15
U L’Ajuntament presenta un 
esborrany de la modificació 
de l’Ordenança de trànsit, 
circulació i seguretat viària 
que inclourà que sols podrà 
anar una persona en aquests 
vehicles i se li exigirà el casc.

Vila-real Talent, el 
16 de maig amb 
Vasko Vassilev
U El famós violinista búlgar 
compartirà cartell amb altres 
artistes locals i internacio-
nals en la represa d’aquest 
acte que es va veure can-
cel·lat el 2020 per la covid-19.

El Consell actuarà 
d’emergència en 
el sostre del CTE

U Tècnics autonòmics han 
visitat el Centre de 
Tecnificació per a valorar 
l’estat de la coberta afectada 
per greus deficiències estruc-
turals, causa de filtracions.

Un intercanviador de 
transports modern i   
arbrat nou a l’estació
Treballen per a reordenar l’estacio-
nament, s’ha enderrocat el mur de 
l’avinguda de França i l’actuació es 
completarà amb una acció paisat-
gística i l’intercanviador. PÀGINA 4

L’ajuda als sectors més afectats es completa 
amb el segon Pla Resistir i suma ja 3,6 milions

L’Ajuntament, amb la col·laboració de Fundació 
Caixa Rural, injecta 100.000 euros a la mesura

Medalla d’Or de la ciutat a 
Regants, Puríssima i Rosari

L’Ajuntament reconeix l’aportació històrica 
d’aquestes tres entitats centenàries en un acte 
que marca el reinici de l’activitat institucional
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Vila-real llança la targeta Fem poble per a 
implicar el veïnat en el renaixement local

L ’Ajuntament i la Fundació 
Caixa Rural Vila-real llan-
cen la targeta Fem poble, 
un projecte que, sota el 

lema «Comprant al poble, fem 
poble», uneix innovació, suport 
a l’economia i el comerç locals, i 
vertebració del municipi, amb 
la implicació de la societat. Així 
ho han explicat l’alcalde, José 
Benlloch, i el president de la 
Fundació Caixa Rural Vila-real, 
Enric Portalés, durant la presen-
tació de la targeta prepagament 
que va més enllà d’un producte 
financer o un sistema de bons 
tradicional, i que permetrà 
obtenir una bonificació del 20% 
fins a un màxim de 40 euros per 
comprar en els establiments o 
serveis adherits. L’Ajuntament 
aporta 100.000 euros, a través 
de les propostes consensuades 
en la mesa del Pacte local pel 
renaixement per tots els grups 
polítics per a lluitar contra la 
crisi per la covid-19.  

La campanya compta amb el 
suport de la Unió de Comerç de 
Vila-real (Ucovi) i l’Associació 
d’Hostaleria i Oci de Vila-real 
(Ashiovi), els representants de 
les quals també han participat 
en el llançament. 

Benlloch subratlla que aques-
ta targeta «no sols servirà per a 
pal·liar els efectes d’aquesta crisi 
per la covid-19 i fer possible el 
renaixement de la ciutat sinó 
que serà un instrument molt 
àgil per a continuar fent costat 

L’Ajuntament aporta 100.000 euros per a animar el consum, en una proposta de consens polític i de la mà de Fundació Caixa Rural

Un centenar de persones van assistir a les xarrades explicatives del projecte.

al comerç i l’economia local en 
el futur». Sobre aquest tema, 
l’alcalde ha avançat que els 
100.000 euros que l’Ajuntament 
destina a aquesta primera pro-
moció, poden ser ampliables en 
la mesura de les possibilitats 
econòmiques del consistori.  

Per la seua part, Portalés ha 
detallat que la targeta Fem 
poble és més que un producte 
financer. «Naix com un eix ver-

tebrador de la ciutat, per a des-
tacar l’economia circular i de 
proximitat, i ajudar el teixit 
comercial local en un moment 
de dificultat com l’actual però 
amb una vocació de conti-
nuïtat», ha assegurat.  

 
PETICIONS, FINS AL 17 DE MAIG 
El president de la Fundació 
Caixa Rural Vila-real ha explicat 
les característiques d’aquesta 

targeta de prepagament, gra-
tuïta tant per a l’usuari com per 
als establiments i professionals 
que s’hi adherisquen. El princi-
pal benefici de la targeta és que 
permetrà obtenir una bonifica-
ció del 20% fins a un màxim de 
40 euros, que després es podran 
gastar en els comerços de la ciu-
tat. La targeta es pot sol·licitar 
fins al 17 de maig a través de la 
plataforma de venda en línia 

Vilatenda, així com a les ofici-
nes de Caixa Rural i de la 
Fundació. Aquesta promoció 
estarà en vigor des de l’1 de juny 
fins al 31 de juliol per a les pri-
meres 2.500 targetes. Per a 
poder participar-hi no cal tenir 
cap vinculació amb la Caixa 
Rural Vila-real. Per a informar 
els establiments i professionals, 
la Fundació ha realitzat dues 
reunions informatives.

Portalés, Benlloch, Ripollés i Gil van estar els encarregats de presentar aquesta iniciativa que té com a principal objectiu afavorir el consum en la localitat per a revertir els efectes de la pandèmia.

 

TARGETA FEM POBLE
QUÈ ÉS

Targeta de prepagament gratuï-
ta per a usuaris i professionals 
adherits. No cal tenir vincula-
ció amb Caixa Rural Vila-real.

COM FUNCIONA
Bonificació del 20% de la com-
pra en establiments adherits 
fins a un màxim de 40 euros 
que es podran gastar després 
en els comerços de la ciutat.

SOL•LICITUD
Fins al 17 de maig a través de

la plataforma Vilatenda i les 
oficines de Caixa Rural i de la 
Fundació Caixa Rural.

TERMINI
De l’1 de juny al 31 de juliol 
per a les primeres 2.500 
targetes.

MÉS INFO
Segon pis del centre social 
de la Fundació Caixa Rural 
de 10.00 a 14.00 hores o per 
telèfon al 964 900 045.
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L’ajuda als sectors més afectats suma un 
segon Pla Resistir i arriba ja als 3,6 milions

L es ajudes Parèntesi del Pla 
Resistir arribaran a 18 sec-
tors comercials i de ser-
veis més de Vila-real. La 

Regidoria d’Economia ha 
dissenyat ja l’abast del segon Pla 
Resistir de la ciutat, que perme-
trà que la liquiditat aportada 
per Ajuntament, Generalitat i 
Diputació per a ajudar amb una 
línia directa els sectors més afec-
tats per la covid-19 arribe a 
negocis no inclosos en la prime-
ra fase, dirigida a les activitats 
més durament colpejades per la 
pandèmia com l’hostaleria o els 
centres esportius. El segon Pla 
Resistir de Vila-real comptarà 
amb una consignació d’uns 
600.000 euros. 

«Hem volgut avançar la infor-
mació dels CNAE (Classificació 
Nacional d’Activitats Econò-
miques) inclosos en aquesta 
segona fase de les ajudes 
Parèntesi abans d’obrir oficial-
ment la convocatòria perquè les 
gestories de la ciutat en siguen 
coneixedores i puguen comen-
çar ja a requerir als seus clients 
les dades per a presentar la 
sol·licitud només s’òbriga el ter-
mini, que serà de 10 dies», 
assenyala el regidor d’Eco-
nomia, Xus Madrigal.  

 
ACTIVITATS BENEFICIÀRIES 
En concret, aquesta ampliació 
de les ajudes anticovid afectarà 
els sectors següents: confecció 
de peces de vestir exteriors, arts 
gràfiques, impressió i preim-
pressió, enquadernació, comerç 
al detall no especialitzat, forns 
de pa i pastisseries amb servei 
de cafeteria o degustació, boti-
gues de tèxtil especialitzades, 

El nou programa d’ajudes beneficiarà un total de 18 activitats econòmiques que no estaven incloses en la primera convocatòria

articles de vestir, cuir i calçat, 
flors i plantes, joieries, fotogra-
fia, educació infantil, educació 
esportiva i recreativa, altres acti-
vitats educatives, altres activi-
tats sanitàries, reparació de 
calçat i cuir, neteja de peces tèx-
tils i de pell. 

El segon Pla Resistir de Vila-
real distribuirà entre aquests 
sectors la liquiditat que no s’ha 
consignat en la primera fase del 
programa, dotat inicialment 
amb 1,2 milions d’euros -
d’aquests, 192.000 euros apor-
tats pel consistori-. En aquesta 
primera fase, s’han presentat 
328 sol·licituds d’ajudes direc-
tes, que ja s’han abonat o estan 
en procés. Les subvencions 
s’han destinat a empreses amb 
fins a 10 treballadors, amb una 
consignació de 2.000 euros per 
autònom o microempresa, a 

Ajudes i mesures per A lA recuperAció 
econòmicA dAvAnt lA covid-19

 Acció QuAntitAt

 1. Exempció de la taxa per ocupació de via pública (2020 i 2021) 366.000

 2. Accions del Pacte local pel renaixement de Vila-real (2020 i 2021) 1.000.000

 3. Pla Resistir 1.283.267

 4. Ajudes directes a l’oci nocturn 50.000

 5. Bonificació del 95% de l’IBI per a negocis 350.000

 6.  Activitats de dinamització: Fira de Nadal, Vila-real Renaix,  

Vila-real Alive, espectacles culturals,... 620.000

 TOTAL 3.669.267

més de 200 euros per cada treba-
llador. «En les bases, delegades 
als ajuntaments, vam establir 
que, en cas que no es distri-
buïren els 1,2 milions entre les 
sol·licituds presentades, els 
diners restants els repartiríem 
entre altres comerços locals que 
també s’han vist afectats per la 
covid», detalla Madrigal.  

Aquesta clàusula permet ara 
redistribuir altres 600.000 euros 
entre una vintena més d’activi-
tats econòmiques. «És evident 
que la covid-19 ha afectat de 
manera especialment dramàti-

SECTORS AFECTATS

Un total de 350 
peticions de 
bonificacions 
de l’IBI
U El Ple ha aprovat la bonificació 
del 95% en l’impost sobre béns 
immobles (IBI) de 187 locals 
comercials, d’hostaleria, oci i 
altres sectors afectats per la 
pandèmia, una mesura d’alleuja-
ment fiscal consensuada en la 
mesa del Pacte local pel renaixe-
ment, de la qual formen part els 
grups municipals així com les 
entitats Unió de Comerç de Vila-
real (Ucovi) i l’Associació 
d’Hostaleria i Oci de Vila-real 
(Ashiovi). L’aprovació d’aquesta 
primera remesa del total de 350 
sol·licituds presentades suposarà 
que el consistori deixe d’ingressar 
215.300 euros d’IBI. Les 163 peti-
cions restants estan en procés 
d’esmena de documentació o 
errors de tramitació. La previsió és 
que l’abast global de la mesura 
econòmica, d’acord amb el total 
de sol·licituds presentades, 
s’aproxime als 350.000 euros, 
«uns diners que es quedaran en 
les butxaques dels autònoms i 
petites empreses de la localitat».

ca a sectors com l’hostaleria o 
els gimnasos, que han hagut de 
romandre tancats molt de 
temps. Però també, de manera 
tangencial, a altres branques 
d’activitat a les quals volem ara 
servir almenys de xicotet alleu-
jament», valora el regidor. 

Els 1,2 milions de les ajudes 
Parèntesis se sumen a altres ini-
ciatives de caràcter exclusiva-
ment municipal que 
l’Ajuntament de Vila-real ha 
adoptat en l’últim any per a 
pal·liar els efectes de la crisi en 
l’economia local. 
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U POESIA I INTEGRACIÓ:  
‘POEMAS MARGINALES’ ,           
DE SEBASTIÁN PASTOR
El Centre de Rehabilitació i Integració 
Social (CRIS) de la Fundació 
Manantial ha presentat el llibre 
‘Poemas marginales’, de Sebastián 
Pastor, un dels seus usuaris. La publi-
cació, editada per la Regidoria de 
Cultura i amb il·lustracions de María 
Fragoso, han assistit, entre d’altres, 
l’alcalde, José Benlloch; la regidora 
de Cultura, Rosario Royo. També ha 
estat la directora del CRIS, Licina 
Leila. L’alcalde ha destacat el talent 
de Sebastián Pastor així com la 
important tasca que realitza el CRIS 
per a la integració de persones amb 
malaltia mental des de la potenciació 
de les seues habilitats i fent possible 
el seu desenvolupament i integració 
en la societat.

Les obres al pàrquing de l’estació crearan 
un intercanviador de transports modern

E l projecte de construcció 
d’un intercanviador de 
transports, ja en la seua 
primera fase amb el con-

dicionament del pàrquing i 
enderrocament del mur de 
l’estació a càrrec de Renfe-Adif, 
contemplarà també una inter-
venció paisatgística que substi-
tuirà els vells exemplars 
d’arbres que han hagut de ser 
talats pel seu mal estat. «La 
majoria dels arbres de l’estació, 
a excepció de dos, que s’han 
mantingut, es trobaven en un 
estat molt greu i podien provo-
car fins i tot problemes de salu-
britat i seguretat. Per això, 
Renfe, a pesar que el projecte 
inicialment no contemplava 
retirar els exemplars més grans 
per l’elevat cost, va decidir lle-
var-los a causa del seu mal estat 
i el risc que hauria suposat man-
tenir-los», assenyala el regidor 
de Territori, Emilio M. Obiol. 

«Per descomptat que ens hau-
ria agradat que els vells arbres 
de l’estació pogueren mantenir-
se, però lamentablement es trac-
tava d’exemplars molt vells i en 
un estat de salut molt deterio-
rat, que podien provocar fins i 
tot un problema de seguretat i, 
per això, Renfe-Adif, que està 
executant aquesta primera fase 
del projecte, va decidir retirar-
los, a pesar fins i tot que l’elevat 
cost de l’operació no estava pre-
vist inicialment», detalla Obiol. 
«No obstant això, som especial-
ment sensibles, i així ho hem 
demostrat sempre, amb aques-
tes qüestions i, per això, el pro-
jecte de l’intercanviador de 
transports inclourà la plantació 

L’arbratge eliminat en presentar mal estat serà substituït per una altra espècie, plàtans d’ombra, com els del Passeig de l’Estació

breus

U El Partit Popular ha recla-
mat que es reactive el siste-
ma de préstec de bicicletes 
en la localitat «després de 
diversos fracassos de l’equip 
de govern». Servei, han recor-
dat des del PP, amb bona aco-
llida i funcionament en 
municipis propers. Els popu-
lars han recordat que el 
pressupost del 2020 incloïa 
la renovació d’aquest sistema 
però «no es va executar».

EL PP REITERA REACTIVAR EL 
SISTEMA MUNICIPAL DE 
PRÉSTEC DE BICICLETES

U Compromís demana a 
l’equip de govern accelerar 
l’enderrocament de les qua-
tre cases en estat de ruïna del 
carrer de Vicent Sanchiz, 
barrades en l’exterior per la 
caiguda de teules i altres ele-
ments a la vorera. Des de 
Compromís denuncien que a 
l’octubre es va anunciar que 
el procés anava endavant 
però «més de mig any des-
prés, segueixen les queixes».

COMPROMÍS URGEIX QUE 
S’ACABE AMB LES CASES EN 
RUÏNES DE VICENT SANCHIZ

U El portaveu de Ciutadans 
(Cs), Domingo Vicent, ha 
insistit en «la urgència 
d’aprovar una ordenança 
específica, o actualitzar 
l’existent, d’animals per a 
millorar la convivència». «La 
norma ha de ser clara i estric-
ta quant a la retirada d’excre-
ments i neteja d’orines però 
també ha d’incrementar el 
control de races considerades 
perilloses», ha indicat Vicent.

CS RECLAMA LA CREACIÓ 
D’UNA ORDENANÇA 
ESPECÍFICA D’ANIMALS Infografia de la imatge de l’exterior de l’estació de trens una vegada estiguen finalitzades les actuacions previstes.

 

de més i millors arbres», detalla 
el responsable de Territori. 

 
MÉS ESPÈCIES MEDITERRÀNIES 
En concret, s’incorpora la plan-
tació de plàtans d’ombra. 
«D’alguna manera, donem així 
continuïtat a un dels nostres 
paisatges urbans més 
emblemàtics, el Passeig de 
l’Estació, marcat per la presèn-
cia d’aquesta espècie medite-
rrània», argumenta. 

L’Ajuntament i el Ministeri 
de Transports, Mobilitat i 
Agenda Urbana van acordar una 
actuació a dues bandes per a fer 
possible la creació d’un inter-
canviador de transports en 
l’estació de ferrocarril que 
millorarà l’accessibilitat a 
aquesta infraestructura i facili-
tarà una mobilitat sostenible.  

Renfe inverteix en aquesta 
primera fase uns 170.000 euros 
per a optimitzar les places 

d’estacionament, adequar la 
senyalització interior i instal·lar-
hi un enllumenat més eficient, 
en una actuació que inclou el 
sanejament de l’arbratge. 

Conclosos aquests treballs, 
que han suposat l’enderroca-
ment del mur que fins ara sepa-
rava l’estació de la trama urba-
na, la Regidoria de Territori pre-
veu una inversió de 225.000 
euros per a la creació del primer 
intercanviador de transports.

 IMunicipal
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 Valverde va estar en l’acte administratiu de recepció d’obres, juntament amb els tècnics municipals i l’adjudicatària.

Recepcionen l’obra hídrica 
de la carretera d’Onda

 

L’Ajuntament ha formalitzat la 
recepció de les obres de pro-
veïment per a garantir les futu-
res necessitats hídriques del 
polígon de la carretera d’Onda. 
Els treballs, executats per 
l’empresa Facsa, han suposat la 
creació d’un nou punt de sub-
ministrament de la xarxa del 
Consorci d’Aigües de la Plana al 
proveïment d’aigua potable de 
la ciutat. Per a això s’ha ins-
tal·lat una conducció que con-
necta la xarxa del consorci amb 
el depòsit regulador de 9.000 
metres cúbics d’ús industrial 
que es va construir amb les 
obres d’urbanització del polí-
gon de la carretera d’Onda. 

Valverde ha subratllat que 
aquest projecte «dona resposta a 
les necessitats presents i futures 
d’aquelles empreses que ja 
estan instal·lades o vulguen ins-
tal·lar-se en aquesta zona indus-
trial». «D’aquesta manera, 
dotem de millors serveis un 
polígon que és estratègic per a 
Vila-real dins del nostre Pla 
municipal de reindustrialitza-
ció», afig Valverde. 

Mitjançant aquesta actuació 
es podrà proveir amb aigua pro-
cedent del Consorci d’Aigües de 
la Plana la zona industrial de la 
carretera d’Onda. Les obres van 
ser adjudicades per un total de 
315.338 euros.

Benlloch: «La sentència de Piaf ens dona 
armes per a seguir defensant Vila-real»

L ’alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha anunciat que 
l’Ajuntament no recor-
rerà davant el Tribunal 

Suprem contra la sentència de 
la secció segona de l’Audiència 
Provincial de Castelló per la 
qual han sigut condemnats per 
prevaricació continuada els 
representants del PP, Juan José 
Rubert i Ramón Tomás, a més 
d’un responsable de l’empresa 
Piaf, com a cooperador necessa-
ri. Benlloch veu complits els 
objectius de l’Ajuntament i que 
la sentència «ens dona més 
armes per a seguir defensant els 
interessos de Vila-real i no pagar 
per les il·legalitats del PP». 

Benlloch ha assegurat que 
l’equip de govern està «content» 

L’alcalde recorda que l’Ajuntament té set procediments judicials pendents en els quals se li reclamen 600.000 euros en factures

L’alcalde Benlloch va analitzar la sentència i va anunciar que el consistori no la recorrerà davant el Tribunal Suprem.

esforços a gestionar i solucionar 
els abusos, empastres i irregulari-
tats de l’etapa del PP». De fet, el 
primer edil ha ressaltat que els 
magistrats també assenyalen en 
la sentència que l’Ajuntament 
ha actuat «amb bona fe i serie-
tat» en el procediment per la 
qual cosa no cap la imposició de 
costes a l’Ajuntament. 

L’alcalde ha anunciat que, 
quan la sentència siga ferma, 
s’estudiarà interposar una recla-
mació per responsabilitat patri-
monial contra els condemnats 
«perquè indemnitzen l’Ajun-
tament si podem demostrar que 
les obres del Trinquet i la refor-
ma de la segona planta de la 
casa consistorial van costar més 
del que haguera sigut normal».

Rubert en una de les sessions dutes a terme a l’Audiència Provincial de Castelló.

amb la sentència perquè s’ha 
aconseguit «no pagar el que no 
calia pagar». En aquest sentit, 
l’alcalde ha remarcat que la 
resolució judicial satisfà el prin-
cipal objectiu que es perseguia 
quan el 2015 es va interposar la 
querella pel cas Piaf: evitar 
pagar els endossos il·legals, con-
cretament les 36 factures per 
valor de 600.000 euros. A més, 
tal com ha explicat l’alcalde, 
«en la sentència, els tres magis-
trats veuen clara l’aliança entre 
el PP de Vila-real i Piaf» i «la 
immensa majoria de tot el que 
vam posar en coneixement de la 
justícia ha quedat acreditat com 
a il·legal, i s’ha castigat els res-
ponsables». Per aquest motiu, 
l’equip de govern no presentarà 

recurs de cassació davant el 
Tribunal Suprem. 

En el cas de la prevaricació, 
gran part de les irregularitats 
detectades per la Comissió 
d’Investigació que l’Ajuntament 
va dur a terme entre 2013 i 2014 
la sentència confirma que són 
il·legals encara que «perquè una 
il·legalitat siga considerada 
delicte ha de ser molt greu i cal 
demostrar que es realitza a 
propòsit per a benefici propi o 
d’un tercer». Respecte a la mal-
versació, l’alcalde explica que 
«no s’ha pogut acreditar perquè 
no s’han practicat proves que 
les obres il·legals van costar més 
del normal i perquè gràcies a 
aquest equip de govern hui dia 
no s’han pagat els endossos 

il·legals». Segons Benlloch, la 
sentència també confirma 
l’existència de factures falses, 
encara que «no s’ha pogut 
demostrar qui les va falsificar». 

 
SENTÈNCIA «ÚTIL»  
Benlloch assegura que la sentèn-
cia serà «útil» per a seguir defen-
sant els interessos de l’Ajun-
tament en els set procediments 
judicials pendents i pels quals 
es reclama al consistori el paga-
ment de les factures. «Les factu-
res que han quedat acreditades 
com a falses ja es consideren 
prova preconstituïda», ha expli-
cat l’edil, que ha insistit que 
«per desgràcia, ací no s’acaba tot 
perquè després de deu anys 
encara hem de dedicar molts 
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El Museu a l’aire lliure d’art 
urbà contemporani creix 
amb les creacions d’E1000
El Museu a l’aire lliure de Vila-
real continua ampliant-se amb 
una nova mostra de l’art urbà 
més internacional, de la mà de 
Test (per a més informació, pàgi-
na 21). L’artista E1000 ha deixat 
la seua empremta en el mobilia-
ri urbà en espais de la 
Panderola, la Glorieta 20 de 
Febrer i la paret de l’edifici de 
Serveis Socials. «Amb aquesta 
iniciativa plàstica, la Regidoria 
de Patrimoni fa ja vuit anys que 
treballa per fer més amable, 
divertit i confortable l’espai 
urbà de Vila-real. Un autèntic 

museu a l’aire lliure amb pintu-
res murals -no grafits- contem-
poranis d’artistes joves interna-
cionals i prestigiosos a tot el 
món que ens converteix en un 
municipi de referència en 
aquest tipus de manifestacions 
artístiques», valora el regidor de 
Patrimoni, Emilio M. Obiol. 

E1000 (Madrid, 1981) es 
caracteritza per xicotetes inter-
vencions urbanes que reflectei-
xen el seu treball basat en la 
interacció amb els elements de 
l’entorn i un ús molt caracterís-
tic del color i la geometria. 

Les primeres tasques van començar a la zona d’arbres de la plaça, la més propera al carrer de l’Ermita.

Renoven el paviment de la plaça de 
l’entorn de l’Estadi de la Ceràmica

L a plaça del Llaurador, 
enfront de l’Estadi de la 
Ceràmica, estrenarà un 
nou paviment ceràmic 

més adequat a l’ús intensiu que 
té aquest espai, que en els 
últims anys ha acollit esdeveni-
ments culturals, musicals i 
esportius multitudinaris. Els 
treballs, que van arrancar el 13 
d’abril, consisteixen en la repa-
vimentació de l’àgora situada 
enfront de l’Estadi de la 
Ceràmica amb un nou material 
que evitarà les reparacions pun-
tuals que des que es va inaugu-
rar la nova plaça a principis de 
2017 s’han realitzat fruit de la 
gran versatilitat del recinte.  

El regidor de Territori, 
Emilio M. Obiol, ha explicat que 
per a l’execució de les obres,  
assumides pel Villarreal CF, el 
seu departament ha arbitrat un 
pla d’actuació consensuat amb 

S’instal·larà un material adaptat a l’ús intensiu de l’àgora que evitarà desperfectes puntuals

 

els empresaris d’hostaleria de la 
zona per a minimitzar les 
molèsties durant els treballs. 

«Des de la seua remodelació, 
la plaça de l’Estadi de la 
Ceràmica ha albergat un bon 
nombre d’activitats i esdeveni-
ments que l’han convertida en 
un dels espais oberts de la ciutat 
de major ús i polivalència», 
assenyala Obiol, que ha provo-
cat que en alguns moments 
foren necessàries reparacions 
puntuals del paviment.  

Davant aquesta situació, el 
Villarreal CF, entitat que en el 
seu moment va assumir la 
remodelació d’aquesta plaça, ha 
proposat la substitució del 
material actual per noves peces 
ceràmiques de 75 x 75 centíme-
tres i 20 mm de gruix, de 
Pamesa Grupo, «la resistència i 
la durabilitat de les quals s’han 
testat ja en parcs logístics».

breus

U La Policia Local ha impar-
tit un curs, en col·laboració 
amb el concessionari Volks-
wagen-Audi-Marzá de Vila-
real, sobre el Coneixement 
dels sistemes de seguretat en 
els vehicles del segle XXI. La 
jornada ha estat impartida 
en línia per Juan Antonio 
Endrino, del concessionari, 
per a 25 alumnes de tota la 
Comunitat Valenciana.

LA POLICIA LOCAL 
IMPARTEIX UN CURS SOBRE 
SISTEMES DE SEGURETAT

U L’alcalde, José Benlloch, ha rebut la nova directora del Centre 
Ocupacional, Carmen Ponce, que pren el relleu en la direcció 
d’un centre amb més de 25 anys d’història. Benlloch destaca la 
importància del servei en la xarxa d’atenció sociosanitària local.

CARMEN PONCE, NOVA DIRECTORA DEL CENTRE OCUPACIONAL

U La Guarderia Rural del 
Consorci Gestor del Paisatge 
Protegit de la Desembocadu-
ra del riu Millars ha trobat 
recentment dos exemplars 
morts de tortuga bova 
(Caretta caretta), espècie prote-
gida, molt a prop de l’esculle-
ra de vora riu i al costat de la 
platja de les Goles. La causa 
podrien ser els forts tempo-
rals de llevant més recents.

TROBA DOS EXEMPLARS 
MORTS DE TORTUGA BOVA 
PROP DE LA GOLA NORD

U Una trentena d’alumnes 
del mòdul de Tècnic 
d’Emergències Sanitàries de 
l’IES Matilde Salvador de 
Castelló de la Plana s’han 
incorporat en pràctiques al 
servei municipal de 
Protecció Civil. L’alumnat,  
dins de les 50 hores de pràcti-
ques, col·labora amb els dife-
rents plans i operatius des-
plegats per Protecció Civil.

PROTECCIÓ CIVIL FORMA 30 
ALUMNES EN ASSISTÈNCIA A 
SITUACIONS D’EMERGÈNCIA

U La Regidoria de Partici-
pació Ciutadana s’ha impli-
cat en el procés per a la crea-
ció de la Xarxa de Gover-
nança Participativa Munici- 
pal de la Comunitat Valen-
ciana, de la mà de la 
Conselleria de Participació, 
Transparència, Cooperació i 
Qualitat Democràtica, i  jun-
tament amb altres cinc 
municipis de la Comunitat. 

VILA-REAL S’IMPLICA EN LA 
FUTURA XARXA DE GOVERN 
PARTICIPATIU MUNICIPAL

L’artista E1000 en un moment de la creació de l’obra molt característica per l’ús de  la geometria i dels colors.

+DADES

Acord amb 
els hostalers 
U Per al desenvolupament de les 
obres, s’ha establit una planifica-
ció per zones «de manera que en 
cap moment la plaça estarà total-
ment inhabilitada», subratlla el 
regidor Emilio M. Obiol. Aquest 
pla s’ha consensuat amb els pro-
pietaris dels locals d’hostaleria 
situats a la plaça i que compten 
amb terrasses. La primera fase es 
duu a terme al passeig de plàtans 
d’ombra de manera que els bars i 
restaurants tenen la possibilitat 
de reubicar les terrasses en una 
altra zona de la plaça. Així mateix, 
s’hi ha garantit la circulació de 
persones ja que «sabem que és 
molt transitada diàriament».
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Vila-real colaborará con la modernización  
del riego de la fase 3 de la partida Pinella

E l Ayuntamiento  se impli-
cará también económica-
mente en el proyecto de 
modernización de rega-

dío Pinella fase 3, que completa-
rá la implantación del riego 
localizado en esta partida del 
término municipal. El ambicio-
so proyecto supone una inver-
sión global de ocho millones de 
euros y constituye una «ocasión 
única» para promocionar la 
agricultura ecológica como 
modelo de negocio en una eco-
nomía diversificada, la innova-
ción agraria y la sostenibilidad. 

El consistorio firmará un 
convenio con la Comunidad de 
Regantes Canal Cota 100. 
Margen Derecha Río Mijares, 
mediante el cual aportará 
80.000 euros en dos cuotas 
anuales de 40.000 euros. Esta 
cantidad se corresponde con el 
50% de las dos inversiones ini-
ciales necesarias para poner en 
marcha los trabajos: el proyec-
to, ya elaborado y con coste de 
120.000 euros, y la compra de 
los terrenos para la construc-
ción de la balsa. «Atendiendo a 
la situación de las cuentas loca-
les, la aportación municipal se 
hará en dos anualidades: 40.000 
euros este año y otros 40.000 
euros el año que viene», detalla. 

No sólo el Ayuntamiento va a 
colaborar para hacer posible 
esta iniciativa. La Generalitat se 
hará cargo del 100% del coste en 
la primera fase del proyecto, 
programada para 2021, y de un 
50% de la segunda fase, prevista 
en 2022. Así, los propietarios 
tan sólo deberán costear una 

El Ayuntamiento destinará un total de 80.000 euros, en dos años, para el proyecto y la compra de terrenos para la balsa

Benlloch y Chalmeta, en la reunión con el presidente del Sindicato Central de Aguas del  Mijares, Enrique Font,- y el director técnico de Pinella, Héctor Manrique.

 

cuarta parte de los trabajos, ya 
en la segunda fase, que se cen-
trará en la conexión de las par-
celas con el sistema de riegos. 

 
UN PROYECTO DE 8 MILLONES 
En cifras globales, el proyecto 
de modernización de regadío 
Pinella fase 3 tendrá un coste de 
ocho millones de euros y afecta 
a 12 pozos -el Polo, el Carmen, la 
Fanguera, el Segura, el Cristo, 
San Miguel, el Greco, el Júcar, 
Unión vila-realense, el Tibidabo, 
la balsa de Insa y la Paz-. La 
superficie afectada es de 4.500 
hanegadas o 375 hectáreas, 
situadas en la margen izquierda 
del polígono industrial de la 
carretera de Onda. 

Al ‘ring’ en silla de 
ruedas para lograr 
fondos para 
investigación
Tras la irrupción de la covid-
19 y con el objetivo de recau-
dar fondos para investigacio-
nes médicas, el presidente de 
la Asociación Conquistando 
Escalones, Abrahán Guirao, 
ha creado un perfil en 
Twitch (twitch.tv/turbolo-
ver1984). 

En concreto, el objetivo es 
conseguir 20.000 euros que 
se destinarán al trabajo de 
un año en la Universitat de 
València. Esta entidad traba-
ja en el testeo de fármacos, 
ya en células humanas de 
pacientes, para tratar la 
Distrofia Muscular de 
Cinturas 1F-D2. La campaña 
se basa en retos al alcanzar 
ciertos objetivos económicos. 
El segundo reto, por ejemplo, 
será una cata de los quesos 
más apetitosos del mundo al 
haber superado los 1.000 € 
en donaciones. El desafío 
final, alcanzados los 20.000 
euros, será la participación 
de Guirao en un combate 
contra profesionales Wrest-
ling, reto que planta cara a la 
enfermedad y sus limitacio-
nes con el que Guirao esceni-
fica un «nada nos va a parar».

La tercera fase afectará a 4.500 hanegadas y a una docena de pozos.

 

En años anteriores ya se han acometido otras actuaciones para instaurar el sistema de riego por goteo en vez de a manta.

 

Las Rosarieras 
restaurarán la 
imagen de la 
Virgen y el guion
La Asociación de Hijas de 
María del Rosario, las 
Rosarieras, está inmersa en 
un importante reto cara a sus 
próximas fiestas anuales, en 
octubre. Se trata de las res-
tauraciones de la figura de la 
Virgen y el Niño Jesús y, del 
actual guion de la entidad 
religiosa. El objetivo, paliar 
el deterioro y desgaste que 
sufren las piezas. 

Las Rosarieras apuntan, 
respecto a la imagen de la 
carroza, que «se desconoce a 
ciencia cuándo fue esculpi-
da, probablemente antes de 
1871, cuando se confeccionó 
el primero manto. La Virgen 
María del Rosario es una de 
las pocas imágenes de esta 
envergadura que sobrevivió 
en Vila-real a la Guerra Civil, 
y se restauró en 1951. Setenta 
años después creemos que es 
momento de que nuestra 
Mare de Déu luzca como es 
debido». Para ayudar a sufra-
gar la importante inversión 
de ambos elementos, la enti-
dad religiosa ha lanzado una 
campaña de recaudación a 
través de la venta de geles 
hidroalcohólicos a un precio 
de 3 euros.
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El colegio Fundación Flors ha 
revalidado el campeonato auto-
nómico del certamen de 
Clipmetrajes de Manos Unidas y 
se ha clasificado, de este modo, 
para la fase nacional del certa-
men. Han participado 45 alumnos 
con un proyecto común titulado 
‘Qué suerte’ que parte de la pre-
misa de la buena suerte que «en 
el juego de vivir nos hayan toca-
do buenas cartas. ¿O no es un 
juego? ¿O no es suerte? Para que 
la suerte sea de todos y todas y 
no dependa del lugar en el que 
naces». La concejala de Cultura, 
Rosario Royo, ha participado en la 
entrega de premios del certamen 
de Manos Unidas, que este año 
lleva por lema Combatir el virus 
de la desigualdad.

U UN CLIP DE FUNDACIÓN 
FLORS PASA A UN EVENTO 
NACIONAL DE CORTOS

 

El Consorcio Gestor del Paisaje 
Protegido de la 
Desembocadura del Río 
Mijares ha finalizado los traba-
jos de desbroce del histórico 
azud dels Corrents, ubicado en 
el término de Vila-real, en el 
margen derecho del río y deba-
jo del puente de la carretera 
nacional 340. La construcción 
hidráulica del siglo XVII está 
formada por un antiguo muro 
de piedra que servía para con-
tener, elevar y desviar por una 
acequia las aguas del río.  

Así, se puede contemplar 
nuevamente la obra del anti-
guo patrimonio fluvial del río. 
La retirada de una gran canti-
dad de plantas ha permitido 
descubrir nuevamente la cons-
trucción donde es fácil obser-
var el muro, la acequia por 
donde desviaba el agua y 
varios arcos de medio punto. 
Su desuso histórico y el aban-
dono posterior posibilitó que 
el lugar fuera invadido com-
pletamente por la vegetación 

Sacan a la luz el antiguo 
azud dels Corrents que 
está datado del siglo XVII

 

El alcalde, José Benlloch; el secretario 
municipal, Ramón López y, las técni-
cas Rosa Beltrán y Rosa Lozano, han 
visitado las nuevas dependencias del 
Registro de la Propiedad núm. 1.

U VISITA A LA NUEVA SEDE 
DEL REGISTRO NÚMERO 1 DE 
LA PROPIEDAD EN VILA-REAL

 

La ordenanza de tráfico regulará los 
vehículos de movilidad personal
El borrador de esta norma establece edades y zonas para su uso, y espacio de aparcamiento

L a concejala de Seguridad 
Ciudadana, Silvia Gómez, 
ha presentado el borrador 
de la modificación de la 

Ordenanza de tráfico, circula-
ción y seguridad vial del 
Ayuntamiento de Vila-real con 
el objetivo de regular el uso de 
vehículos de movilidad perso-
nal (VMP) en la vía pública. El 
equipo de gobierno ha decidido 
impulsar esta modificación 
«para garantizar la seguridad 
vial ante la proliferación de los 
patinetes eléctricos y otros VMP, 
y atendiendo a que la regula-
ción del Gobierno central deja 
en los ayuntamientos la compe-
tencia para desarrollar una 
regulación específica sobre la 
circulación de estos vehículos 
en las ciudades», según ha deta-
llado Gómez. 

Los departamentos de Policía 
y Movilidad han elaborado este 
borrador en el cual se especifica, 
entre otras cuestiones, que los 
VMP son «vehículos de una o 
más ruedas dotados de una 

única plaza y propulsados por 
motores eléctricos que pueden 
alcanzar una velocidad máxima 
de entre 6 y 25 kilómetros por 
hora». El borrador de la nueva 
normativa municipal establece 
además que la edad mínima 
para conducir estos VMP por la 
vía pública será de 15 años. La 

La edila de Seguridad Ciudadana, Silvia Gómez, explicó las medidas previstas.

 

hacer uso de estos VMP en espa-
cios cerrados, no en la vía públi-
ca, y siempre bajo la responsabi-
lidad del padre/madre o 
tutor/tutora. 

Silvia Gómez remarca que los 
VMP sólo podrán estar ocupados 
por una persona y será obligato-
rio el uso de casco homologado. 
El seguro de responsabilidad 
civil no será obligatorio pero sí 
recomendable. Además, para 
circular por la vía pública, los 
VMP deberán contar con un cer-
tificado de circulación para 
garantizar que son vehículos 
homologados y que cumplen los 
requisitos técnicos.  

 
ESPACIOS PROHIBIDOS 
Respecto a las zonas por las que 
podrán circular estos vehículos, 
la normativa elaborada por los 
departamentos de Policía y 
Movilidad establece la prohibi-
ción de circular por aceras o 
zonas peatonales. Tampoco 
podrán transitar por platafor-
mas o zonas reservadas exclusi-
vamente para peatones. Sí que 
podrán circular por vías ciclis-
tas, carriles bici marcados por 
las aceras o ciclocalles. Se per-
mite su circulación por la calza-
da de las vías urbanas, siempre 
por la zona central del carril. En 
cuanto al aparcamiento, estará 
prohibido estacionarlos atados 
a árboles o mobiliario urbano y 
tampoco se podrán aparcar en 
zonas reservadas para personas 
con movilidad reducida. Se 
podrán estacionar en aceras, 
pero en ningún caso en la línea 
de fachada dificultando el paso. 

Gómez ha destacado que «se 
trata de una normativa necesa-
ria para garantizar la seguridad  
de los usuarios de estos vehícu-
los y de los peatones».

ribereña hasta el extremo que 
toda la primitiva construcción 
desapareciera de la mirada de 
los visitantes o excursionistas 
que transitan por el camino 
del agua. El servicio de mante-
nimiento del Consorcio río 
Mijares ha estado trabajando 
durante varios días con máqui-
nas desbrozadoras, hachas y 
sierras para liberar la cons-
trucción y sus alrededores de 
toda la vegetación. 

El azud dels Corrents es 
una histórica construcción de 
la arquitectura hidráulica del 
Mijares de gran importancia. 
Es un elemento muy significa-
tivo del patrimonio hidráulico 
vinculado al Mijares y el apro-
vechamiento histórico de sus 
aguas, una construcción des-
conocida, pero con una impor-
tancia y un valor etnológico 
que es necesario recuperar 
para el disfrute y admiración 
de todos los visitantes. La pri-
mera actuación en esta zona se 
realizó en el año 2017. 

U Podrán hacer uso los 
mayores de 15 años y el 
tránsito se permite en 
calzadas o vías ciclistas, 
y aparcar en las aceras

concejala de Seguridad 
Ciudadana ha explicado que se 
ha decidido esta edad mínima 
dado que es la edad a la cual ya 
se puede conducir un ciclomo-
tor, «que es un vehículo que 
alcanza una velocidad mayor». 
Los menores de 15 años podrán 
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El plan de presentó ante el Consejo de Participación para sumar propuestas.

Optimizarán la gestión de basuras con el 
Plan local de residuos a 10 años vista

 

Vila-real trabaja en la redacción 
de un nuevo Plan local de resi-
duos que marcará los objetivos 
de mejora en la valorización y 
gestión de las basuras durante 
la próxima década.  

El documento de planifica-
ción tendrá un doble objetivo: 

local de residuos, además de 
cumplir con las directrices esta-
blecidas en el Plan integral de 
residuos de la Comunitat 
Valenciana y el Plan zonal de 
residuos, recogerá las aportacio-
nes de los principales agentes 
sociales de la ciudad a través del 
Consejo de Participación 
Ciudadana para que «al tratarse 
de una planificación que se 
desarrollará en varios manda-
tos, cuente con el máximo con-
senso posible». 

El Plan local de residuos de 
Vila-real toma como referencia 
el Plan integral de residuos de la 
Comunitat Valenciana pero fija 
algunos objetivos específicos 
para el municipio en la próxima 
década. El principal es reducir 
al máximo la fracción de resto, 
es decir, el porcentaje de resi-
duos que deben ir al vertedero 
puesto que no es posible su valo-
rización o reciclaje.   El objetivo 
es que el porcentaje se sitúe en 
un 20% en el horizonte de 2030.

El consistorio reforzará la 
proyección del Simposio 
de Naturaleza y Fotografía
El alcalde, José Benlloch, ha 
anunciado la voluntad del 
Ayuntamiento de reforzar y 
ampliar la proyección del 
Simposio Internacional de 
Naturaleza y Fotografía que 
desde 2004 organiza EDC 
Natura-Fundación Omacha, 
después de dos ediciones en 
las que ha tenido que suspen-
derse debido a la pandemia. 
Benlloch ha participado en la 
presentación de la memoria 
anual de la Fundación, enti-
dad sin ánimo de lucro nacida 
en Vila-real para la promoción 

del aprecio a la naturaleza y la 
conservación del entorno 
natural. Benlloch ha estado 
acompañado por el presidente 
de EDC Natura-Fundación 
Omacha, Julio García Robles, y 
el doctor en Ecología y 
Evolución y colaborador de la 
Fundación, Albert Masó. 

El alcalde ha agradecido la 
labor de divulgación y los pro-
yectos de cooperación interna-
cional que desarrolla la enti-
dad, que en este último año ha 
tenido que adaptar su activi-
dad a la pandemia.

Benlloch, García Robles y Masó, en la presentación de la memoria.

 

La Casa dels Mundina acogió un taller participativo para consensuar medidas.

Vila-real perfila su Plan de acción 
para el clima y la energía sostenible 

E l Ayuntamiento trabaja 
en el Plan de acción para 
el clima y la energía soste-
nible (PACES), dentro de 

los nuevos objetivos y calenda-
rios de reducción de emisiones 
con los que la ciudad está plena-
mente comprometida como fir-
mante del Pacto de alcaldes y 

El Ayuntamiento convoca a agentes sociales y económicos para consensuar propuestas

miembro de la Red de entidades 
locales para la consecución de 
los objetivos de desarrollo soste-
nible de la Agenda 2030.  

La Concejalía de Agricultura, 
Sostenibilidad, Transición 
Ecológica, Energética y Medio 
Ambiente que dirige José 
Ramón Ventura Chalmeta cuen-

ta ya con un borrador de dicho 
plan de acción, un documento 
que toma como base el Plan de 
acción para la energía sosteni-
ble (PAES), que el consistorio 
impulsó como firmante del 
Pacto de alcaldes, adaptándolo a 
las nuevas necesidades de reduc-
ción de emisiones contaminan-
tes. 

«El cambio climático es una 
realidad global que nos obliga a 
actuar también desde lo local 
porque del esfuerzo y compro-
miso conjunto depende que 
podamos frenar la degradación 
del planeta, proteger la biodi-
versidad y garantizar un futuro 
sostenible», apunta Chalmeta. 
Como parte de este compromi-
so, Vila-real ya ha comenzado a 
perfilar esta hoja de ruta, a la 
que sumará también el consen-
so y las aportaciones de los 
agentes sociales y económicos 
de la ciudad a los que se convo-
có a un taller participativo. 

 
ACLARAR DUDAS 
Este plan tratará de dar respues-
ta a las dudas sobre cómo afecta 
el cambio climático al munici-
pio, qué sectores y áreas se 
verán más afectados y qué medi-
das se pueden tomar desde el 
ámbito local. En la jornada  se 
informó del estado preliminar 
del municipio en relación con 
los riesgos y vulnerabilidades 
existentes, así como el análisis 
de las tendencias climáticas.

 

Crearán un registro de las 
zonas industriales para 
atraer nuevas inversiones
El pleno, por unanimidad, se 
comprometió a crear un regis-
tro con la información técnica 
y administrativa de las zonas 
industriales para favorecer la 
llegada de nuevas empresas y 
reducir la incertidumbre del 
coste de instalación. A pro-
puesta de Ciudadanos, y con 
enmiendas  de PSPV y 
Compromís, todos los partidos 
pusieron en valor la importan-
cia de mejorar el trabajo de los 
últimos años para que la ciu-
dad resulte más atractiva a 

nuevas inversiones. 
El planteamiento incluye la 

difusión del registro en foros 
profesionales, mantener los 
datos actualizados u obtener 
de las marcas de municipio 
industrial estratégico o logísti-
co, para tener ventaja competi-
tiva respecto a otros pueblos. 
Con todo, el edil de Territorio, 
Emilio Obiol, planteó que, 
antes que estos distintivos, «se 
debería conseguir primero, y 
no es poco, una entidad local 
de gestión y modernización».

La carretera de Onda es uno de los principales espacios empresariales.

 

adecuar el servicio de recogida 
de residuos a los requerimien-
tos de la legislación vigente y 
proporcionar a los vecinos y 
vecinas un sistema de recogida 
y gestión de las basuras que dé 
respuesta a las necesidades futu-
ras. De esta manera, el Plan 
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Imagen de la sesión plenaria del pasado 22 de abril que, con carácter extraordinario, sacó adelante el presupuesto.

Vila-real desbloquea las cuentas de 2021 
y activará actuaciones «imprescindibles»

E l pleno ha aprobado de 
manera definitiva el pre-
supuesto municipal y la 
plantilla presupuestaria 

de 2021 con la desestimación de 
las alegaciones presentadas por 
sindicatos y la Junta de 
Personal, en base a los informes 
técnicos. En una sesión plenaria 
extraordinaria, este punto ha 
salido adelante con los votos 
favorables del equipo de gobier-
no de PSPV y Unides Podem, la 
abstención de Ciudadanos y el 
voto en contra de Partido 
Popular, Compromís y Vox.  

De esta manera, las cuentas 
de 51.375.000 euros aprobadas 
inicialmente el pasado 2 de 
marzo entran en vigor para  
comenzar a ejecutar «iniciativas 
fundamentales en este momen-
to de la pandemia para la reacti-
vación económica, así como des-
bloquear la licitación de contra-
tos de servicios públicos, los 
convenios con entidades y el 
pago de sentencias y resolucio-
nes urbanísticas de la etapa del 
PP por valor de más de 2,5 millo-
nes de euros», según ha recalca-
do el alcalde, José Benlloch. 

El primer edil ha recordado 
el «calvario» que ha supuesto la 
confección de las cuentas de 
2021, que se inició en noviem-
bre pero que se vio alterada por 
la llegada de sentencias y resolu-
ciones del Jurado de 
Expropiación por el urbanismo 
de la etapa del PP que sumaban 
cerca de 12 millones de euros. 
Finalmente, después de cuatro 
propuestas diferentes de presu-
puesto y alegaciones por parte 
de sindicatos y Junta de 
Personal en relación a los pagos 
pendientes de horas extraordi-
narias y productividad, así 

El consistorio desestima, acorde a criterios técnicos, diversas alegaciones presentadas al presupuesto municipal para este año
 

como por no haber debatido la 
plantilla presupuestaria en una 
mesa de negociación. 

 
DESESTIMACIÓN DE ALEGACIONES 
El alcalde ha explicado que 
finalmente las alegaciones se 
han rechazado en base a los 
informes técnicos. En relación a 
la mesa de negociación, según 
Benlloch no era necesaria su 
convocatoria ya que la plantilla 
presupuestaria no ha variado 
respecto a 2020. En cuanto al 
pago de horas extra y producti-
vidad, el primer edil ha asegura-
do que las horas extraordinarias 
del pasado año se han liquidado 
y faltaría una parte de la pro-
ductividad, «que estamos 
haciendo gestiones para poder 
abonar cuanto antes».

PARA POLÍGONOS, CULTURA Y CEMENTERIO

Aprueban 761.000 € en 
modificación de crédito
U  El Pleno ha avalado, con los 
votos a favor de todos los grupos, a 
excepción de la abstención de Vox, 
una modificación de crédito por 
valor de 761.065 euros para garan-
tizar la aportación municipal a los 
tres proyectos de modernización y 
mejora de polígonos industriales 
subvencionados por el Instituto 
Valenciano de Competitividad 
Empresarial (Ivace):  el futuro clús-
ter agroalimentario del entorno de 
la estación, las conexiones de la 

ronda Suroeste con la ciudad y la 
carretera de Onda. 

U La modificación de crédito tam-
bién ha incluido otras dos partidas 
de 13.000 y 15.000 euros, respecti-
vamente, para equipamiento desti-
nado a los departamentos de 
Cultura, para la dotación de estruc-
turas para lienzos del primer fondo 
museístico de la ciudad propia-
mente dicho y, Cementerio, para la 
adquisición de maquinaria.

breves

U El pleno ha dado luz verde 
al Plan territorial municipal 
ante emergencias. La edila de 
Seguridad Ciudadana, Silvia 
Gómez, ha explicado que 
este documento de planifica-
ción responde al cumpli-
miento de la normativa auto-
nómica en emergencias. Gó-
mez ha agradecido la labor 
de Policía Local y Protección 
Civil en la redacción.

EL PLENO SACA ADELANTE 
EL PLAN TERRITORIAL ANTE 
EMERGENCIAS DE VILA-REAL

U Todos los partidos políti-
cos con representación 
municipal han ratificado 
una declaración institucio-
nal a través de la que solici-
tan al Gobierno central cele-
ridad en la construcción de 
los accesos a la AP-7 en la pro-
vincia, entre los que se inclu-
ye el enlace en Vila-real como 
ya se ha pedido otras veces.

ACUERDO PARA RECLAMAR 
AL GOBIERNO CENTRAL 
ACCESOS A LA AP-7

U El centro asociado a la 
UNED, dentro del ciclo Con-
ferencias Blancas, ha organi-
zado una sesión sobre el 
impacto de la pandemia en 
las convenciones morales a 
cargo del doctor en Filosofía 
y profesor de Ética de la 
UNED, Jesús Miguel Díaz, y 
del licenciado en Humani-
dades y profesor de Geografía 
e Historia, Luis Vives Martín.

CONFERENCIAS BLANCAS 
ABORDA LA COVID EN LAS 
CONVENCIONES MORALES

U El Ayuntamiento, a través 
del contrato de manteni-
miento de calles y caminos, 
está acometiendo el reasfal-
tado de vías rurales próximas 
a los límites territoriales con 
otros municipios. Se trata de 
150 kilómetros de calzada, 
de unos 60 caminos que for-
man parte de la red rural con 
la que cuenta la localidad.

REASFALTAN LOS CAMINOS 
RURALES LIMÍTROFES CON 
OTROS MUNICIPIOS 

U Vila-real «es el Ayunta-
miento de toda España que 
más invierte por habitante 
en flota eléctrica de vehícu-
los». Así lo aseguró el edil de 
Servicios Públicos, Francisco 
Valverde, tras aprobarse --con 
la única abstención de 
Unides Podem--- una moción 
de VOX acerca de la implan-
tación de la movilidad urba-
na eléctrica en la ciudad.

VILA-REAL DESTACA EN SU 
APUESTA POR UNA FLOTA 
ELÉCTRICA DE VEHÍCULOS

Lanzan un mensaje de 
ayuda a la ciudadanía  
para atajar el vandalismo
El Ayuntamiento, a través de la 
Concejalía de Servicios Públicos, 
hace un llamamiento a la ciuda-
danía para que intensifique su 
colaboración para denunciar los 
actos de gamberrismo que, espe-
cialmente en los últimos meses, 
están ocasionando daños al 
mobiliario urbano y en espacios 
públicos. 

Uno de los últimos en sufrir   
este tipo de actos es el de la 
Mayorazga. En concreto, las 
acciones incívicas han supuesto 
el arrancado de las baldosas de 
caucho existentes en las zonas 

de juegos infantiles. 
Al respecto, el edil del área 

insiste en no entender que 
«haya gente que se dedique a 
dañar los elementos públicos, 
que son de todos y cuya reposi-
ción debemos pagar todos los 
ciudadanos, incluidos los mis-
mos gamberros o sus padres». E 
incide en la necesidad de que 
los vecinos «denuncien estas 
actitudes ante la policía». 

La Ciutat Esportiva 
Municipal o el parque de Josep 
Calduch i Almela también han 
sido pasto de los vándalos. Los últimos actos de gamberrismo afectan al área de juegos de la Mayorazga.
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Lluvias y covid retrasarán las 
obras de la ronda Suroeste

L os diferentes periodos de lluvias 
intensas del último año y medio y 
las diferentes medidas tomadas 
por las autoridades para frenar los 

contagios a causa de la pandemia del 
covid --entre ellas el confinamiento que 
se alargó de marzo a junio del 2020-- 
han obligado a la empresa adjudicataria 
de la construcción de la ronda suroeste 
de Vila-real, la UTE formada por 
Durantia Infraestructuras y 
Corporación Europea de Servicios y 
Capitales, a solicitar una ampliación de 
dos meses del plazo de ejecución. 

Así lo confirman desde la Conselleria 
de Política Territorial, Obras Públicas y 
Movilidad, a la vez que corroboran la 
resolución en la que se concede el apla-
zamiento, de manera que la primera 
fase de la circunvalación por el oeste de 
la ciudad deberá estar finalizada el pró-
ximo 15 de junio. Una primera fase que 
completará dos kilómetros de vial, entre 
la carretera de Onda y el entorno del 
camino les Voltes y que, por contra, esta-
rá a expensas de pactar, entre el 
Gobierno central y la Generalitat, la 
conexión más adecuada a la N-340. 

Y es que el proyecto de la ronda que 
ahora está en ejecución finaliza a esca-
sos 650 metros de la carretera de titula-
ridad estatal, de manera que para que 
esta vía tenga una utilidad real faltará 
completar una conexión con la N-340 

La adjudicataria pide una ampliación de dos meses del plazo de ejecución

Los trabajos de construcción de este eje se han visto condicionados por la covid y la meteorología.

 

Imagen del trazado de la ronda que todavía tiene pendiente cómo se unirá con la Nacional 340.

 

U La primera fase de este eje 
deberá estar finalizada el 15 
de junio y constará de dos 
kilómetros entre la carretera 
de Onda y la Nacional 340

que, por el momento, sigue en el aire y 
de la que no dan cuenta ninguna de las 
dos administraciones implicadas. 

 
CIRCUNSTANCIAS IMPREVISTAS 
Según explican desde la Conselleria que 
encabeza Arcadi España, la modifica-
ción del plazo de ejecución de los traba-
jos actuales se explica en que «se han 
dado diversas circunstancias ajenas al 
contratista que han afectado al plan de 
obra». El Gobierno autonómico adjudicó 
definitivamente, a finales de marzo del 
2019, la construcción de la ronda 
suroeste de Vila-real --en su primera fase-
-, por un importe de 7,8 millones. 

Una adjudicación que puso fin a más 
de dos décadas de reivindicaciones del 
Ayuntamiento y la sociedad civil de Vila-
real por disponer de una circunvalación 
que, básicamente, evite o limite conside-
rablemente el tráfico de vehículos pesa-
dos por el interior del casco urbano.

La supresión de la EDAR Vora 
Riu llegará antes de verano

L a Entidad Pública de Saneamiento 
de Aguas Residuales (EPSAR), 
dependiente de la Conselleria de 
Agricultura y Medio Ambiente, 

prevé iniciar antes del verano las obras 
de desvío de parte de las aguas residua-
les de Vila-real a la depuradora de 
Almassora, con la mirada puesta en 
completar la supresión de la EDAR Vora 
Riu a principios del 2022. 

Así lo confirman fuentes del organis-
mo autonómico, desde donde aseguran 
que el proyecto «encara la tramitación 
ambiental, con la previsión de arrancar 
el primer semestre de este año». Y aña-
den que la redacción del plan y la direc-
ción de obra «ya se han licitado», y que 
los trabajos se incluyen en los presu-
puestos de la EPSAR para el 2021, «con 
una dotación económica por encima de 
los tres millones de euros». En cuanto al 
plazo e ejecución, este se establece en 
los siete meses, «siempre que se pongan 
a disposición de la entidad todos los 
terrenos» que se requieren para acome-
ter las labores de colocación de las cana-
lizaciones y de construcción de las esta-
ciones de bombeo que se precisen. 

De esta forma, en un plazo máximo 
de tres meses --siempre según las estima-
ciones de la Conselleria-- se pondrá fin a 
un proceso de licitación que arrancó en 
septiembre del 2019 y que se ha visto 
afectado por una serie de cambios nor-

Los cambios normativos en medio ambiente retrasan un año la eliminación

La EDAR Vora Riu presenta graves deficiencias que motivan que se elimine definitivamente.

 

La planta de Almassora, también junto al río, acogerá parte de las aguas derivadas de  Vila-real.

 

U Además de la canalización 
a Almassora,  el proyecto 
prevé la construcción de 
varias estaciones de bombeo 
y la habilitación de tuberías 

mativos en materia medioambiental, 
que obligaron a paralizar la adjudica-
ción del proyecto, al que se presentaron 
una docena de empresas y que debería 
haber finalizado hace un año. 

 
CONEXIÓN Y BOMBEOS 
El proyecto de supresión de la depurado-
ra Vora Riu y la derivación de parte de 
las aguas residuales que se tratan en ella 
a la planta de Almassora --y también a la 
mancomunada de Vila-real-Onda-Betxí-
les Alqueries-- implica la ejecución de 
las canalizaciones de conexión necesa-
rias y la construcción de varias estacio-
nes de bombeo y la habilitación de tube-
rías que conectan con otras ubicadas en 
el entorno de Vila-real, tanto destinadas 
a aguas negras como al alivio de pluvia-
les. Una vez finalizados los trabajos, se 
derribará la EDAR Vora Riu y en esa 
superfície se habilitará una de las esta-
ciones de bombeo previstas.
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El alcalde, José Benlloch, se reunió recientemente con la directora territorial de Presidencia, Eva Redondo.

Benlloch fija y traslada al Consell 
ocho actuaciones prioritarias

O cho son las prioridades 
que el alcalde, José 
Benlloch, ha trasladado 
a la directora territorial 

de Presidencia, Eva Redondo, en 
la reunión mantenida para 
empezar a trabajar en los temas 
que la Generalitat tiene pen-
dientes en Vila-real.  

«Tenemos muchos proyectos 
en marcha y reivindicaciones 
pendientes en los que no vamos 
a dejar de trabajar para obtener 
la respuesta que la ciudad de 
Vila-real merece. Y así se lo 
hemos trasladado a la nueva 
directora de Presidencia en 
Castellón, con la que estoy segu-
ro de que trabajaremos codo 
con codo para que, más pronto 
que tarde, puedan verse atendi-
dos», detalla Benlloch. 

Uno de los principales temas 
pendientes es la culminación de 
la ronda Suroeste. «Se trata de 
una reivindicación histórica 
que el Consell de Ximo Puig ha 
hecho posible, pero en unos 
meses estará completada y sigue 
pendiente de definir el enlace 

El alcalde eleva a la directora territorial de Presidencia, Eva Redondo, reivindicaciones locales

 

con la N-340. Es urgente y cru-
cial dar una solución a la 
ronda», incide el alcalde. 

Por su parte, la directora 
territorial de Presidencia ha 
valorado como muy positiva la 
reunión y ha agradecido a 
Benlloch «su labor y su dedica-
ción al frente de la Alcaldía de 
Vila-real, sobre todo este último 
año tan difícil con la gestión de 
la pandemia, colaborando en 
todo momento con la Genera-
litat para hacer más ágil la cam-
paña de vacunación». Redondo 
se ha comprometido a «estudiar 
e impulsar todos los proyectos 
prioritarios para Vila-real que el 
alcalde ha puesto sobre la mesa 

La red sociosanitaria se 
verá reforzada con cinco 
nuevas dotaciones 

La red asistencial y de apoyo 
sociosanitario de Vila-real 
seguirá ampliándose y refor-
zándose, gracias al Plan de 
infraestructuras de Servicios 
Sociales Convivint de la 
Generalitat. El programa con-
templa cinco nuevas dotacio-
nes para la atención a mayores 
y a las personas con diversidad 
funcional, de acuerdo a las 
necesidades planteadas por el 
Ayuntamiento de Vila-real. 

El concejal de Servicios 
Sociales, Álvaro Escorihuela, 
quien valora como «una muy 
buena noticia» que los planes 
de la Generalitat para los pró-
ximos cinco años contemplen 
la previsión de estas cinco nue-
vas infraestructuras. En con-
creto, la programación del 
Plan Convivint incluye la cul-
minación de la residencia para 
enfermos de alzheimer Molí la 
Vila de AFA Castelló, la cons-
trucción de un nuevo centro 
de día para mayores depen-
dientes, la ampliación de la 
residencia de discapacitados y 
la creación de un nuevo centro 
de día para personas con daño 
cerebral sobrevenido. A estas 

nuevas dotaciones se sumará 
el Punto de encuentro familiar 
concedido a Vila-real. 

«La creación de estas nuevas 
infraestructuras supondrá un 
refuerzo importantísimo y la 
consolidación de nuestra red 
de apoyo sociosanitario, 
dando respuesta a la demanda 
creciente de estos servicios que 
se ha venido registrando en 
Vila-real en los últimos años», 
agrega Escorihuela. Así, estas 
dotaciones se sumarán a la red 
asistencial de la ciudad que 
cuenta ya con una residencia y 
centro de día de mayores de 
titularidad pública, el centro 
de día de alzheimer, una resi-
dencia de discapacitados, cen-
tro ocupacional, centro de 
atención e inserción de meno-
res, residencia y CRIS de 
Fundación Manantial o un 
Centro de Atención Temprana 
(CAT). «También estamos tra-
bajando para ampliar las pla-
zas en los recursos que ya tene-
mos para absorber el incre-
mento de la demanda», agrega 
el edil que añade que, junto a 
Vinaròs, Vila-real será la locali-
dad que más se refuerza.

AFA ha reforzado el perímetro exterior de lo que será la futura residencia.

y muy especialmente la solu-
ción al problema del Centro de 
Tecnificación Deportiva y la 
finalización de la ronda para su 
conexión con la N-340».  

El Centro de Salud de 
Torrehermosa, los proyectos del 
plan Edificant de infraestructu-
ras educativas o las dotaciones 
de Servicios Sociales para la ciu-
dad son otros de los asuntos 
trasladados a la directora terri-
torial de Presidencia. También 
la materialización del futuro 
bulevar de la Plana y su prolon-
gación hasta la ronda Suroeste 
forma parte del listado de prio-
ridades del alcalde. Un listado  
que cuenta también con la peti-
ción de ayudas para el transpor-
te público o la culminación del 
Gran Casino y Tagoba cierra el 
listado de proyectos abordados. 
«Tras su rehabilitación, finan-
ciada con fondos Feder, estamos 
ahora en proceso de equipa-
miento para poder ponerlos a 
disposición de la ciudadanía de 
manera definitiva, pero nos que-
dará acabar la tercera planta».

U La culminación y 
enlace de la ronda 
Suroeste y la N-340 es 
uno de los asuntos      
que más apremian

Entre las dotaciones, la ampliación de la residencia de discapacitados.
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El Gobierno acepta el solar frente al 
Palau de Justícia para la comisaría

E l Ministerio del Interior  
considera idónea una de 
las tres parcelas ofrecidas 
por el consistorio para la 

construcción de la nueva comi-
saría de la Policía Nacional. En 
concreto, se trata de la ubicada 
en el cruce de la avenida Europa 
con la calle Matilde Salvador, y 
con una superficie total de 
8.400 metros cuadrados. 

El Gobierno da así el visto 
bueno a uno de los solares pro-
puestos por el consistorio y para 
el que se necesitarán 5.500 m² 
para levantar una sede policial , 
con carácter comarcal, para la 
que el Ejecutivo central reserva 
una partida inicial de tres millo-
nes de euros. Una aprobación 
que deberá completarse con la 
cesión a Patrimonio del Estado 
de buena parte del actual 
párking existente junto al hiper-
mercado Carrefour y frente a las 
dependencias judiciales. La ido-
neidad del terreno se funda-
menta no solo en su superficie, 
notablemente superior a las 
propuestas en el cruce de la ave-
nida Bèlgica con el camino les 
Voltes y en la de la avenida 
Arcadi Sanz, en la zona indus-
trial lindante con el casco urba-
no, sino también en que la acep-
tada es de titularidad municipal 
y las otras dos son privadas. 

Con todo, el Ayuntamiento  
tendrá que aprobar una modifi-
cación puntual del Plan General 
de Ordenación Urbana (PGOU), 
encaminada a recalificar el 
suelo, que ahora es dotacional 
como aparcamiento público al 
de Sistema General de Defensa y 
Fuerzas y Cuerpos de Seguridad. 
Posteriormente, efectuarán el 
ofrecimiento formal del solar y, 
tras recibirse los informes favo-
rables de los departamentos téc-

El Ejecutivo reserva una partida inicial de tres millones para levantar el nuevo edificio policial

nicos dependientes del 
Gobierno, tramitarán su incor-
poración al Patrimonio del 
Estado, en forma de mutación 
demanial o cesión de uso, entre 
otras posibles fórmulas. 

 
SITUACIÓN ACTUAL 
El documento de la Dirección 
General de la Policía al 
Ayuntamiento reconoce que la 
actual comisaría «presenta una 
distribución inadecuada a las 
necesidades actuales de la plan-
tilla policial, ya que sus espacios 
fueron concebidos para un uso 
distinto al de comisaría de la 
Policía y su superficie es clara-
mente insuficiente». Tampoco 
es accesible ni tiene garaje.

U El Ayuntamiento   
tendrá que aprobar una 
modificación puntual 
del Plan General de 
Ordenación Urbana 

U La Dirección General 
de la Policía reconoce 
que el inmueble actual 
tiene una distribución 
inadecuada

 

La imprenta Madova cierra sus puertas 
tras cuatro décadas de labor en Vila-real
Hace cuatro décadas nacía en 
Vila-real la imprenta Madova. 
Un negocio que ha sido un refe-
rente, especialmente en lo rela-
cionado con la impresión de 
programas y cartelería festiva. 

Y 40 años después, la pande-
mia del covid-19, así como las 
restricciones dictadas por las 
autoridades para contener los 
contagios, han dado con el tras-
te de una larga historia de 
esfuerzos y trabajo, por cuanto 
la mayor parte de los encargos 
que se realizaban a este negocio 
vila-realense estaban relaciona-
dos con los festejos populares, 
incluidos los taurinos. 

Unos festejos que, con toda María Dolores y Valentín fueron los fundadores de este negocio hace 40 años .

probabilidad, no recuperarán 
buena parte de su contenido n 
breve. Es demasiado tiempo 
para seguir aguantando con los 
ingresos en rojo. «Ha bajado 
mucho la faena, pero los gastos 
y los pagos tienen que afrontar-
se cada mes y, tras un año bajo 
mínimos, hemos decidido 
cerrar las puertas», explica 
Valentín Nostrort (hijo), el 
gerente del negocio familiar. 

Su padre, también Valentín, 
fundó la empresa junto a su 
mujer, María Dolores Cebrián. 
Juntos hicieron frente a unos 
inicios duros, basados en la cre-
ciente demanda de encuaderna-
dores (en aquellos tiempos se 

vivió un boom de publicaciones 
por fascículos) y también en la 
tarjetería, «en especial cuando 
salieron los primeros móviles». 
«Es una pena, pero no hay más 
salida que cerrar», lamentan.  

Atrás quedan muchos recuer-
dos en esta pareja de emprende-
dores que, posteriormente, 
pasaron el testigo a su hijo 
Valentín, quien ha llevado la 
imprenta en los últimos años. 
Pese a que la ilusión y las ganas 
de trabajar en «algo a lo que me 
he dedicado toda la vida», la 
caída del trabajo y de la factura-
ción, hace inviable mantener 
este negocio ante un panorama 
que parece poco halagüeño.

Visita a la parcela, antes de la pandemia, de las diferentes partes implicadas.

U JOSÉ BLAS MOLÉS SE 
INCORPORA AL PUESTO    
DE  VICESECRETARIO

El alcalde, José Benlloch, ha recibido 
al nuevo vicesecretario, José Blas 
Molés Alagarda, que se incorpora a 
Secretaría con el secretario munici-
pal, Ramon López Sales.

U DOMINGO MARTÍNEZ 
PRESENTA SU LIBRO  DE 
FOTOGRAFÍA ‘MÉS FUSTA’

El jardín del Museo de la Ciudad Casa 
de Polo ha acogido la presentación 
del libro de fotografía ‘Més fusta’, de 
Domingo Martínez con la colabora-
ción de Marcelo Díaz con su poesía.
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El traslado de la biblioteca central, actualmente en Solades -imagen-, a la BUC de Pío XII se retrasa y favorece la medida.

Las bibliotecas reabren para ofrecer 
espacios a los estudiantes en exámenes

L as bibliotecas de Vila-real 
han reabierto sus puertas 
con la limitación de aforo 
al 75% y todos los protoco-

los de prevención de la covid-19 
así como también se ha habilita-
do una sala de estudio en la BUC 
de Pío XII. De esta manera, se da 
respuesta a la necesidad de espa-
cios de los estudiantes para la 
preparación de la temporada de 
exámenes, mientras se tramita 
el traslado de la sede a la BUC 
para poder convertir el edificio 
de Solades en el nuevo centro de 
salud de Torrehermosa. 

«Llega una época particular-
mente difícil para nuestros estu-
diantes, con la preparación de 
pruebas como la EBAU o los exá-
menes universitarios. Por eso, y 
aunque estábamos a expensas 
del traslado de la Biblioteca cen-
tral al edificio de Pío XII, hemos 
decidido respetar esta época de 

El consistorio limita el aforo, instala medidores de temperatura y desinfectantes para limpiar

 

exámenes, que se prolongará los 
meses de junio y julio, para que 
nuestros estudiantes puedan 
disponer de espacios públicos 
para la preparación de las prue-
bas», valora el alcalde, José 
Benlloch. El primer edil aclara 
que ha sido precisamente el 
traslado de la Biblioteca y la 
construcción del nuevo centro 

El SME recupera las clases 
dirigidas y permite un 
50% de aforo a partidos
El Servei Municipal d’Esports 
(SME) recupera el ritmo que la 
tercera ola de la pandemia 
obligó a suspender. Tras la 
entrada en vigor de la norma-
tiva de la Generalitat, que rela-
ja algunas de las restricciones 
impuestas a la práctica depor-
tiva como medida de preven-
ción contra la covid-19, la 
Concejalía de Deportes y Salud 
ha revisado  los protocolos 
anticovid aplicados en las ins-
talaciones y avalados por la 
Cátedra del Deporte de la 
Universidad Politécnica de 
València para adaptarlos a las 
nuevas circunstancias.  

La entrada de público en las 
competiciones al 50% -no así 
en los entrenamientos- y el uso 
de vestuarios y duchas se per-
mitió a partir del 1 de mayo 
mientras que  la recuperación 
de las actividades dirigidas se 
produjo el 29 de abril. 

«Poco a poco, con responsa-
bilidad y prudencia, vamos 
recuperando la actividad. Las 
clases dirigidas del primer tri-
mestre se prolongarán hasta el 
9 de julio al igual que la cam-
paña para socios para compen-
sar las semanas de inactivi-
dad», detalla el edil de 
Deportes, Javier Serralvo.

U El traslado de la sede 
central de Solades a la 
BUC se retrasa, lo cual 
facilita que se acometa 
la apertura hasta julio

de salud de Torrehermosa el 
que ha demorado la reapertura 
completa del servicio, que se ha 
mantenido abierto para el prés-
tamo bibliotecario desde las pri-
meras fases de la desescalada. 
Así, Benlloch señala como otros 
argumentos la finalización del 
estado de alarma en mayo o los 
avances en el proceso de inmu-
nización masiva contra el virus.  

En la sede de Solades habrá 
36 puestos disponibles, 25 en la 
Agencia de Lectura del piso 
superior; 30 en el Pilar y otros 
30 en la Biblioteca Infantil de 
Pío XII. En todos los espacios, 
habrá gel hidroalcohólico, 
medidores de temperatura y 
desinfectantes para que cada 
usuario limpie su espacio tras 
usarlo. El horario de la 
Biblioteca central será de 9.00 a 
20.00 horas y las infantiles, de 
16.30 a 20.00 horas.

El Ayuntamiento retoma 
la presencialidad de los 
plenos y las comisiones
El Ayuntamiento da un paso 
más en el proceso de nueva 
normalidad con la recupera-
ción de los plenos presenciales 
más de un año después de que, 
con el inicio de la pandemia y 
el confinamiento, las sesiones 
plenarias, así como las comi-
siones informativas, las juntas 
de portavoces y las juntas de 
gobierno, pasaran a ser tele-
máticos con para minimizar 
riesgos sanitarios.  

De esta manera, la corpora-
ción municipal volverá a reu-
nirse de manera presencial en 
el salón de plenos el último 
martes de este mes, el 25 de 
mayo, en la sesión ordinaria 

del Pleno, cumpliendo los pro-
tocolos de distancia de seguri-
dad, uso de mascarilla así 
como de limitación de aforo y 
otras medidas de prevención. 

Para ello ha sido necesario 
adaptar la bancada que ocu-
pan los 25 miembros de la cor-
poración, además del secreta-
rio y el interventor, de manera 
que los representantes munici-
pales puedan mantener una 
distancia aproximada de 1,5 
metros. La zona destinada al 
público ve reducido su aforo. 
También volverán a ser presen-
cial las comisiones informati-
vas, las juntas de portavoces y 
las de gobierno.

Vila-real, punto referente 
para la vacunación de 
otras ocho localidades 
El Centre de Congressos, Fires i 
Trobades se ha convertido en 
el punto de referencia para las 
personas llamadas a vacunar-
se, y que accedan a hacerlo, de 
otros ocho municipios cerca-
nos englobados en el departa-
mento de salud de la Plana: 
Betxí, la Vilavella, les 
Alqueries, Alfon-deguilla, 
Borriana, la Vall d’Uixó, 
Moncofa y Nules así como los 
vecinos de Vila-real.  

Al dispositivo especial ini-
ciado a finales de marzo para 
facilitar la inmunización del 
personal docente se ha suma-
do la conexión de la ciudad 

con el espacio a través de las 
diferentes líneas del autobús 
urbano gratuito. Para ello, el 
departamento de Movilidad ha 
modificado los recorridos 
habituales para incorporar en 
las diferentes líneas y varian-
tes una parada en el entorno 
del punto de vacunación. 

«La vacuna es la gran espe-
ranza para vencer definitiva-
mente al virus y poner fin a 
esta pandemia, por eso desde 
el Ayuntamiento  vamos a 
colaborar en todo lo que esté 
en nuestra mano para que el 
proceso sea ágil y eficaz», indi-
can fuentes municipales.
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 ICiutat de la Salut i de l’Esport

Les pistes de l’Acadèmia Equelite 
Juan Carlos Ferrero han estat l’esce-
nari de la victòria de Lidón Amurrio, 
del Club de Tennis Vila-real, en el 
campionat autonòmic júnior sub-18.

U LIDÓN AMURRIO, 
CAMPIONA JÚNIOR DE 
TENNIS DE LA COMUNITAT

Conselleria repararà els problemes 
de la coberta del pavelló del CTE
S’actuarà d’emergència per a poder reobrir el recinte, tancat preventivament pel consistori

L a Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport realitzarà 
una reparació d’emergèn-
cia en la coberta del pave-

lló del Centre de Tecnificació 
Esportiva (CTE) atés el requeri-
ment realitzat per l’Ajuntament  
a causa dels problemes estructu-
rals que presenta la instal·lació i 
que han obligat a suspendre 
temporalment l’activitat espor-
tiva. Després de la sol·licitud que 
la Junta de Govern Local va 
aprovar el 20 d’abril perquè la 
Conselleria, propietària de 
l’immoble, solucione com més 
prompte millor els problemes 
de filtracions, responsables 
autonòmics han visitat el recin-
te acompanyats pel regidor 
d’Esports i Salut, Javier Serralvo, 
el cap del Servei Municipal 

d’Esports, José Ramón 
Cantavella, i l’arquitecte tècnic 
municipal Carlos Bruballa, per 
a comprovar l’abast de les defi-
ciències i realitzar una valora-
ció tècnica i econòmica del pro-
jecte. Per part de la Conselleria, 
han participat en la visita el sub-
director general d’Esport, Joan 
Carles Cuenca, i el cap 
d’Infraestructures Esportives, 
José Miguel Sánchez. 

«A penes una setmana des-
prés que la Junta de Govern 
Local aprovara el requeriment, 
hem mostrat als responsables 
de la Conselleria el problema 
estructural que presenta la 
coberta del pavelló del Centre 
de Tecnificació Esportiva i s’han 
compromés a actuar d’emergèn-
cia, ja que han vist el perill que 

Els tècnics autonòmics van visitar la instal·lació afectada per les filtracions a causa de les deficiències del sostre.

suposa tant per als usuaris com 
per al personal esportiu i de 
manteniment», explica 
Serralvo. L’edil detalla que 
també han visitat el pavelló del 
CTE diverses empreses d’arqui-
tectes projectistes que realitza-
ran diferents valoracions tècni-
ques i econòmiques amb l’objec-
tiu que «la Conselleria tinga 
sobre la taula com més prompte 
millor els informes correspo-
nents per a contractar les obres 
d’emergència». 

 
HERÈNCIA «ENVERINADA» 
El regidor ha valorat de manera 
positiva la resposta de la 
Generalitat davant els defectes 
estructurals de la coberta del 
pavelló construït durant l’etapa 
del Partit Popular i inaugurat el 
2011, poc abans de l’arribada de 
l’actual equip de govern a 
l’Ajuntament. «Com ja va ocó-
rrer amb la coberta del col·legi 
José Soriano, ens trobem davant 
un empastre més de l’etapa del 
PP, que es va construir mala-
ment a pesar que va costar prop 
de 30 milions d’euros, un exem-
ple més dels sobrecostos de 
Ciegsa, i ara serà l’actual govern 
de la Generalitat el que donarà 
solució a aquesta herència enve-
rinada», afirma Serralvo. 

L’Ajuntament també ha 
demanat a la Generalitat que 
assumisca el cost de la despesa 
que des de 2015 ha suposat per 
al consistori la realització de 
diferents reparacions en el pave-
lló i que ascendeix a més de 
100.000 euros. 

Imatge d’un dels problemes de la coberta que han motivat el tancament.

Reprenen el pols del 
ciclisme amb dues proves 
els dies 7 i 16 de maig

Vila-real ha presentat la 73a 
edició del Gran Premi Vila-real 
de ciclisme, que se celebrarà el 
16 de maig i serà campionat 
de la Comunitat Valenciana. 
Enguany, la carrera s’adapta a 
les circumstàncies per la 
pandèmia i no realitzarà 
l’habitual recorregut Vila-real-
Morella-Vila-real en dues eta-
pes sinó que es desenvoluparà 
en una única etapa, sense arri-
bar a la capital dels Ports, i tin-
drà eixida i arribada a la ciu-
tat. El regidor d’Esports, Javier 
Serralvo, ha presentat l’esdeve-
niment  amb el president del 
Club Ciclista Vila-real, Pascual 
Falcó, club organitzador de la 
carrera, i el president de la 
Federació Valenciana de 
Ciclisme, Amadeo Olmos.  

La carrera, amb eixida a les 
9.30 hores des de la Ciutat 
Esportiva Municipal, on estarà 
l’arribada cap a les 13.30 

hores.  El 15 de maig a les 
19.00 hores es realitzarà la pre-
sentació del Gran Premi Vila-
real a la plaça Major i el dia 16, 
abans de començar la carrera, 
els participants duran a terme 
un passeig per la ciutat. El 
recorregut de la carrera també 
s’ha modificat i s’ha adaptat a 
les circumstàncies, «passarà 
per diferents municipis com 
una manera de mostrar i verte-
brar la nostra província», ja 
que a més el Gran Premi Vila-
real compta amb la col·labora-
ció de la Diputació de Castelló. 

Uns dies abans, el 7 de 
maig, Vila-real serà el final de 
la segona etapa de la Setmana 
Ciclista Valenciana Volta 
Comunitat Valenciana Dones, 
la prova reina del ciclisme 
femení valencià. Serralvo ha 
presentat la jornada amb el 
director general de la prova, 
Sergio Camarena.

Falcó, Serralvo i Olmos van presentar el 73é Gran Premi Vila-real de ciclisme.
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 ICiutat Educadora

Vila-real tindrà un centre de formació 
professional d’edificació i obra civil 

E l director general de 
Formació Professional i 
Ensenyaments de Règim 
Especial, Manuel Gomi-

cia, ha comunicat a l’alcalde, 
José Benlloch, que la Conselleria 
d’Educació projecta a la ciutat 
un centre integrat públic de for-
mació professional (CIPFP) espe-
cialitzat en Edificació i Obra 
Civil, amb sis mòduls formatius 
que atendran les necessitats de 
qualificació de la indústria 
ceràmica i la construcció.  

L’elecció de Vila-real com a 

La creació, de la mà del Consell, permetrà donar resposta a la necessitat de personal qualificat en la indústria i la construcció

Alumnes del CEIP Pius XII 
participen en el mural 
sobre les tradicions locals 
El mural sobre les tradicions 
locals que embellirà la paret del 
pati d’infantil del col·legi Pius 
XII ha començat a prendre 
forma de la mà de les il·lustrado-
res locals Laulauenlaseuatinta i 
els i les alumnes del centre que 
van demanar a l’alcalde, José 
Benlloch, a través d’una carta, 
la creació d’aquest mural.  

La regidora de Tradicions, 
Noelia Samblás, ha visitat el 
centre per a comprovar el tre-
ball creatiu i ha tingut l’oportu-
nitat de pintar al costat dels 
escolars de primer de primària 

alguns dels motius que confor-
men el mural, inspirat en les 
tradicions locals com ara el rei 
Jaume I, la mona de Pasqua, la 
Fira de Santa Caterina, l’agricul-
tura, Carnestoltes o els Reis 
d’Orient i el Tirorí, entre 
d’altres. Samblás s’ha mostrat 
molt satisfeta de poder donar 
resposta a la petició dels xiquets 
i xiquetes del col·legi Pius XII 
per a millorar l’entorn escolar. 

La directora del col·legi, 
Amelia Aguilella, i la il·lustrado-
ra Laura Pitarch, han acom-
panyat la regidora en la visita.

El director general de Formació Professional i Ensenyaments de Règim Especial, Manuel Gomicia, es va reunir amb l’alcalde, José Benlloch, per a parlar del projecte.

 

La regidora de Tradicions i un grup d’escolars també han participat en la pintura del mural sobre les tradicions locals.

 

seu d’aquest centre d’FP, de 
caràcter comarcal, és fruit del 
treball que des del 2017 ha rea-
litzat el consistori de la mà del 
clúster ceràmic i entitats com 
l’Associació Espanyola de 
Fabricants de Taulells i 
Paviments Ceràmics (Ascer); 
Associació Nacional de 
Fabricants de Frites, Esmalts i 
Colors Ceràmics (Anffecc), i 
Associació Espanyola de 
Fabricants de Maquinària i Béns 
d’Equip per a la Indústria 
Ceràmica (Asebec); així com del 

sector de la construcció. 
«Durant els últims quatre 

anys hem treballat i reivindicat 
a la Generalitat una formació 
especialitzada en aquells àmbits 
en els quals som un referent, 
com és la ceràmica i la innova-
ció», recorda Ben-lloch que 
apunta que «encara que hem 
impulsat un model econòmic de 
diversificació --esport, sector ser-
veis i el sociosanitari o comerç--, 
no volem perdre de vista allò 
que millor sabem fer: la ceràmi-
ca i l’agricultura». 

«Les associacions empresa-
rials del sector ceràmic han 
advertit de la manca d’una mà 
d’obra especialitzada per a res-
pondre a les seues necessitats de 
professionalització i gràcies al 
treball conjunt que hem desen-
volupat al costat d’aquestes 
entitats ara podem recollir els 
fruits, la creació d’aquest cen-
tre», explica Benlloch, que afig 
que «també atendrem la necessi-
tat de donar un nou impuls a la 
construcció, amb alternatives 
innovadores i sostenibles».

Educació llança 
un vídeo per a 
explicar el procés 
d’admissió escolar
La Regidoria d’Educació ha 
llançat un vídeo per a infor-
mar del procediment d’esco-
larització per al curs 2021-
2022. El primer pas serà la 
presentació telemàtica de 
sol·licituds, del 25 de maig al 
2 de juny. El resultat provi-
sional es farà públic el dia 16 
i la presentació de reclama-
cions, també en línia, roman-
drà oberta fins al 18 de juny. 
La publicació dels resultats 
definitius està prevista el 30 
de juny –els responsables 
dels i les menors rebran 
comunicació via correu elec-
trònic-- i la matrícula al cen-
tre amb cita prèvia serà de l’1 
al 16 de juliol. 

El procés d’admissió està 
obert a les famílies amb fills 
o filles nascudes el 2019 per a 
l’aula de 2 anys --dels centres 
que en disposen--, i els nas-
cuts el 2018 per a les de 3 
anys. L’alumnat d’infantil 
que passe a primària no 
haurà de completar cap pro-
cés d’admissió. El procés 
d’admissió es realitzarà de 
manera electrònica en 
https://portal.edu.gva.es/telema-
tricula/. En la sol·licitud hau-
ran de constar, entre d’altres, 
els centres que es demanen –
fins a un màxim de 10--, 
l’autorització per a obtenir 
les dades de la Renda de 
l’Agència Tributària o les cir-
cumstàncies al·legades per a 
obtenir punts (zona, ger-
mans, renda familiar, etc.). 

En cas d’empat entre 
demandats en el procés, es 
dirimirà per les lletres EV del 
primer cognom i ÑY el segon.



Crònica de Vila-real
ABRIL DEL 2021Actualitat 17

Globalis organitza 
tallers gratuïts    
en línia sobre 
estrés negatiu i 
‘mindfulness’
La Fundació Globalis, amb la 
col·laboració de l’Ajunta-
ment, organitza seminaris 
en línia per a ensenyar tècni-
ques de gestió de l’estrés, 
eines d’aprenentatge, estrés 
negatiu (distress) i generació 
d’optimisme. Els tallers estan 
dirigits especialment a 
empresaris, treballadors de 
petites i mitjanes empreses o 
als que tinguen personal a 
càrrec seu, en definitiva, a 
persones conscients de la 
importància del creixement i 
desenvolupament personal i 
de la repercussió en la seua 
vida professional. 

Cada taller tracta sobre un 
tema diferent però sempre 
relacionat amb la motivació. 
Les sessions oferides porten 
per títol el Feedback com a 
eina de desenvolupament i 
aprenentatge, Com i per què 
es genera l’estrés negatiu, 
Mindfulness. La pràctica de 
l’atenció plena per a gestio-
nar l’estrés, i  Optimisme en 
un entorn incert. Aquestes 
sessions s’emmarquen en el 
projecte «La teua motivació, 
el teu èxit». Els seminaris 
estan impartits per Montse 
Sans, llicenciada en 
Psicologia, executive coach, 
scrum master i responsable de 
l’Escola Europea de Coaching 
de la Comunitat Valenciana, 
i per Elena Cucala, llicencia-
da en Psicologia experta en 
Desenvolupament de Perso-
nes i Organitzacions i coach 
especialista en Psicologia 
Positiva Aplicada.

 ICiutat de la Ciència i la Innovació

Benlloch amb Montoro, Carda, Maite Mulet i Amelia Rovira, patrones de la Fundació Caixa Rural, en l’obertura del curs.

Vila-real promou amb empreses, entitats  
i universitat un curs d’economia circular

L ‘Ajuntament, la Fundació 
Caixa Rural -a través 
d’Efecte Vila-real-, la 
Càtedra d’Innovació 

Ceràmica Ciutat de Vila-real de 
l’UJI i l’Associació Espanyola de 
Tècnics Ceràmics (ATC) uneixen 
per primera vegada les seues 
forces i recursos per a promoure 
la formació i el coneixement a 
favor d’un nou model econòmic 
més sostenible, innovador i 
compromés amb l’entorn. Amb 
aquest objectiu, les quatre enti-
tats, a les quals se suma també 
el sector privat a través de diver-
ses empreses, promouen el curs 
Introducció a la innovació a tra-
vés de l’economia circular. 
L’alcalde, José Benlloch, ha pre-
sentat el curs, juntament amb el 
director de la Càtedra 
d’Innovació Ceràmica Ciutat de 
Vila-real de l’UJI, Juan Carda; el 
director general de Caixa Rural 
Vila-real, Manuel Cubertorer, i 
el president de l’Associació de 
Tècnics Ceràmics (ATC), Juan 
José Montoro. 

«A Vila-real vam fer un salt 
qualitatiu el 2011, en convertir-
nos en Ciutat de la Ciència i la 
Innovació, i generar un ecosiste-
ma innovador, liderat per 
l’Ajuntament, que ens va per-
metre conviure amb algunes 
entitats i treballar junts», ha 
assegurat l’alcalde. Benlloch ha 
ressaltat «l’èxit» del treball rea-
litzat i de la importància de 
comptar amb una càtedra cien-
tífica amb seu a Vila-real «per-
què d’aquesta manera és més 
fàcil transferir coneixement, 

L’Ajuntament, Fundació Caixa Rural, l’Associació de Tècnics Ceràmics i la Càtedra Ceràmica uneixen forces per primera vegada
 

aquelles persones amb inquie-
tud per ampliar els seus conei-
xements en aquestes àrees. El 
curs consta de quatre mòduls 
teòrics en els quals participen 
empreses com Lamberti, 
Vickyfoods, Grant Thornton o 
Nunsys, i un mòdul pràctic. 

El director de la Càtedra, 
Juan Carda, ha afirmat que «el 
món ja no pot acceptar més 
innovacions que no estiguen 
completament alineades amb la 
protecció del medi ambient i 
així ens l’indiquen les directrius 
de la Unió Europea».

crear sinergies i que això es 
multiplique generant inver-
sions, llocs de treball i oportuni-
tats». El primer edil ha remarcat 
a més que «ara que hem creat 
un teixit innovador és el 
moment que la càtedra amplie 
la seua mirada més enllà de la 
ceràmica perquè tenim poten-
cial en tecnologia i innovació».  

Finalment, Benlloch ha 
anunciat que Vila-real continua 
sent, des d’octubre de 2019, la 
ciutat de més de 40.000 habi-
tants de la Comunitat 
Valenciana amb menys atur 

(14,48%), només un punt més 
que al gener de 2020, «gràcies a 
què tenim una ciutat més viva i 
diversificada, fruit de l’esforç de 
la societat civil, la qual cosa 
demostra que aquest camí que 
vam iniciar fa deu anys és posi-
tiu i l’hem sabut recórrer junts». 

 
PER A PERFILS TÈCNICS 
Aquest primer curs d’economia 
circular s’impartirà de forma 
virtual fins al 25 de maig. Un 
seminari amb un programa de 
40 hores adreçat a químics, 
enginyers i tecnòlegs, així com 

El regidor Diego Vila va representar 
Vila-real en la presentació de l’ober-
tura de la convocatòria de la 45a edi-
ció dels Premis Alfa d’Or. Els guanya-
dors s’anuniciaran el 26 de maig.

U PRESENTEN L’OBERTURA 
DELS 45 PREMIS ALFA D’OR   
DE LA CERÀMICA

TíTol: SeSSió Club empreSarial de NeTwor-
kiNg CaSTelló
Data: 4 i 18 de maig de 8.20 a 10.30 hores
Lloc: En línia
Més info: www.fundacionglobalis.org

TíTol: la Teva moTivaCió, el Teu ÈxiT “opTimiS-
me eN uN eNTorN iNCerT”
Data: 6 de maig de 15.30 a 16.30 hores
Lloc: En línia
Més info: www.fundacionglobalis.org

proviNCial

TíTol: Fòrum CoNNeCTa labora - TaleS
Data: 12 de maig de 9.00 a 15.00 hores
Lloc: Edifici Multifuncional, avda. Castelló, 37. Tales (Castelló)
Més info: https://connectalabora.com/foro-22-ca-
maig2021-tales.html

TíTol: Fòrum CoNNeCTa labora - roSell
Data: 26 de maig de 9.00 a 15.00 hores
Lloc: Centre Cívic Molí Vell, carrer Placeta, 7. Rosell (Castelló)

Més info: https://connectalabora.com/foro-22-ca-
maig2021-tales.html

NaCioNal

TíTol: digiTal eNTerpriSe Show (doNiS) 2021
Data: del 18 al 20 de maig
Lloc: Ifema. Madrid
Més info: https://www.des-madrid.com/es/

eN líNia

TíTol: webiNar “Comerç d’emiSSioNS de gaSoS 
d’eFeCTe d’hiverNaCle 2021-2030”
Data: 5 de maig a les 12.00 hores
Lloc: En línia
Més info: https://cutt.ly/8v4mopx

TíTol: webiNar “ioT: QuaN leS CoSeS ComeNCeN 
a peNSar”
Data: 6 de maig a les 16.00 hores
Lloc: En línia
Més info: https://www.internationalsmartbusiness.com/

AGENDA NACIONAL MAIG 2021 
DE LA INNOVACIÓ CIUTAT DE VILA-REAL 
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 ISocietat 

L’alcalde, José Benlloch, ha signat 
amb la família Prieto Branchadell el 
conveni municipal de 30.000 euros 
per l’assistència mèdica i desplaça-
ments a Boston de la xicoteta Zoe. 

U BENLLOCH SIGNA EL 
CONVENI AMB LA FAMÍLIA 
PRIETO BRANCHADELL

Més de 700 incidències pel mal ús 
del topònim Vila-real des de 2015
Comunicar i esmenar els errors de xarxes socials o localitzadors, principals dificultats actuals

L a Regidoria de 
Normalització Lingüística 
ha comptabilitzat més de 
700 incidències per 

l’escriptura incorrecta del 
topònim local des que l’any 
2015 es va fer una crida a la ciu-
tadania per a col·laborar en la 
detecció i correcció d’errors 
d’escriptura del nom de la ciu-
tat. Des que el 27 de febrer de 
2006 el Ple de l’Ajuntament va 
aprovar la denominació oficial i 
única del topònim en valencià, 
s’han realitzat nombroses cam-
panyes  perquè institucions i 
ciutadania es consciencien 
sobre la forma correcta del 
topònim: en valencià, amb guio-
net i erra minúscula. 

El 2015, la Regidoria de 
Normalització Lingüística va fer 
un pas més en fer una crida a la 
col·laboració a través de dues 
noves vies: una bústia virtual i 
un servei de WhatsApp, impul-
sats pel llavors regidor de l’àrea, 
Pasqual Batalla. Des de la seua 
posada en funcionament, el 
número 606 395 976 ha rebut 
prop de 400 incidències.  

D’altra banda, la bústia vir-
tual, que també està operativa 
des de 2015, ha rebut una qua-
rantena d’incidències remeses 
per persones que han vist mala-
ment escrit el nom de la ciutat 
en cartes oficials, rètols, senya-
litzacions, llibres, publicacions, 
cartells i díptics, documents ofi-
cials o pàgines en internet, 
entre d’altres. Quan es rep una 
incidència, es contacta amb la 
institució o empresa correspo-

nent perquè esmene l’error. 
A més de la bústia i del servei 

de WhatsApp, també s’han 
rebut prop de 300 incidències a 
través de l’adreça electrònica de 
la Regidoria, per telèfon, per 
carta o de manera presencial. 
Els errors més habituals a l’hora 
d’escriure el topònim de la ciu-
tat són: l’ús de la denominació 
bilingüe, l’ús de la denominació 
obsoleta de Villarreal de los 
Infantes o errors ortogràfics 
diversos, com la utilització de la 
R majúscula. 

També és habitual que s’utilitze de forma errònia el topònim en les etiquetes de les empreses de repartiment .

La regidora de Normalització 
Lingüística, Noelia Samblás, 
remarca la «gran dificultat» que 
el seu departament té per a 
comunicar els errors en les xar-
xes socials i localitzadors. Des 
del departament s’han remés 
cartes a la seu central nacional i 
internacional d’aquestes enti-
tats, sense rebre resposta. Per 
això, reiteren la crida a la 
col·laboració ciutadana i posen 
a la seua disposició unes cartes 
model adreçades a Facebook i 
Microsoft Bing Maps.

L’Encontre acomiada una 
Setmana Santa marcada 
per la pandèmia sanitària

La missa i processó claustral 
de l’Encontre va posar fi a la 
Setmana Santa de Vila-real, 
declarada d’Interés Turístic 
Autonòmic. L’alcalde, José 
Benlloch, i regidors de la cor-
poració municipal, així com el 
diputat nacional Alberto 
Asarta, han participat en la 
celebració, que ha tingut lloc a 
l’església Arxiprestal. 

Els dies previs, i complint 

totes les mesures i protocols 
de seguretat, es va celebrar el 
Dijous Sant amb la litúrgia del 
Sant Sopar del Senyor i la litúr-
gia dels sants oficis del 
Divendres Sant, també a 
l’església Arxiprestal.  

Les confraries i german-
dats, en no poder desfilar, van 
exposar els passos de Setmana 
Santa en les parròquies en les 
quals estan adscrites.

La missa i processó claustral de l’Encontre van posar fi a la Setmana Santa.

L’Arxiprestal va estar l’escenari de les diferents commemoracions religioses.

La regidora de Normalització 
Lingüística, Noelia Samblás, i el seu ho-
mòleg a Castelló de la Plana, Francesc 
Mezquita, s’han reunit per a intercan-
viar propostes i plantejar iniciatives.

U VILA-REAL I CASTELLÓ , 
MÉS COL·LABORACIÓ PER      
A FOMENTAR EL VALENCIÀ
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Premian la labor de Regantes, Purísima y 
Rosario con la Medalla de Oro de la ciudad

E l Ayuntamiento ha entre-
gado la Medalla de Oro --
el máximo reconocimien-
to que concede el consis-

torio a personalidades y 
entidades del municipio-- a tres 
instituciones centenarias: la 
Comunidad de Regantes de Vila-
real, la Asociación de Hijas de 
María del Rosario y la 
Congregación de Hijas de María 
Inmaculada. Con esta ceremo-
nia de entrega de medallas, cele-
brada en el Auditorio Municipal 
Músico Rafael Beltrán Moner, el 
Ayuntamiento retoma los actos 
institucionales suspendidos 
durante el último año a causa 
de la pandemia. 

Tras la apertura de la sesión 
por parte del alcalde, la conceja-
la de Relaciones Institucionales, 
Noelia Samblás, ha dado lectura 
al acuerdo plenario del 24 de 
noviembre de 2020 en el que, 
por unanimidad de todos los 
grupos municipales, se conce-
dió la Medalla de Oro de la ciu-
dad a las citadas entidades.  

El presidente de la 
Comunidad de Regantes, 
Pasqual Broch, ha sido el prime-
ro en recoger la distinción; 
seguidamente ha sido la presi-
denta de la Asociación de Hijas 
de María del Rosario, Cristina 
Pesudo, quien ha recibido la 
Medalla de Oro en nombre de la 
entidad; finalmente, Núria 
Bonet, presidenta de la 

El Ayuntamiento retoma los actos institucionales con el reconocimiento a la aportación histórica que estas tres entidades centenarias realizan a la localidad

La presidenta de la Purísima, Núria Bonet, en la entrega de la placa distintiva.

A los representantes de las tres entidades reconocidas y las autoridades municipales se sumaron en el escenario los Hijos Predilectos y Adoptivos Dolores Cortes, mosén Guillermo y Héctor Colonques.

 

Congregación de Hijas de María 
Inmaculada, ha recogido el 
galardón que reconoce la labor 
y trayectoria de la institución 
que preside. 

El alcalde ha valorado la 
aportación histórica de la 
Comunidad de Regantes, que en 
el 2020 pasado cumplió 150 
años; el Rosario, entidad funda-
da en 1820, y la Puríssima, una 
de las instituciones religiosas 
más importantes y longevas de 
Vila-real, creada en 1756 que, 
«con su larga trayectoria y expe-
riencia, están firmemente arrai-
gadas en la historia de nuestra 
ciudad. Son tres de las entidades 
más antiguas de nuestro pue-
blo, y si sumáramos las edades 

de las tres juntas, nos daría el 
saber acumulado de más de 600 
años de historia», ha subrayado. 

 
OTROS ACTOS RECUPERADOS 
El 14 de mayo, se otorgarán los 
premios 20 de Febrer, que este 
año han recaído en Hostal Sant 
Joan, Pilar Cerisuelo, Rosanna 
Cantavella, Pascual Falcó Saleta, 
Manuel Usó el Roget y Paula 
Pérez Luceño. Los Premis Poble 
se celebrarán el 21 de mayo; los 
homenajes a la reina y damas de 
hace 25 años  y 50 años en 2020 
(el 15 de mayo) y 2021 (el 22 de 
mayo) y el reconocimiento a los 
matrimonios que celebran la 
boda de oro que llegará el 12 de 
junio en dos turnos.

La presidenta de las Rosarieras, Cristina Pesudo, recogió las credenciales.

Pasqual Broch, presidente de la Comunidad de Regantes, recogió el premio.
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L’any passat, abans que es declarara l’estat d’alarma, es va presentar la primera edició d’un espetacle que fou ajornat.

Vila-real Talent, un concert de nivell 
amb artistes locals i internacionals

L ’Ajuntament reprén el 
projecte Vila-real Talent 
impulsat el 2020 per a 
unir talent local i interna-

cional en un concert especial 
amb el violinista búlgar Vasko 
Vassilev com a convidat estrela. 
Després que la pandèmia impe-
dira la celebració de la primera 
edició el 17 de maig de l’any 
passat, aquesta iniciativa artísti-
ca s’ha adaptat a les circumstàn-
cies actuals per a oferir al públic 
un espectacle de gran qualitat el  
16 de maig, vespra de la festivi-
tat del patró, sant Pasqual, a les 
18.00 hores a la plaça Major. 

«El projecte Vila-real Talent 
va nàixer per a destacar el bagat-

El 16 de maig, a les 18.00 hores, la plaça Major serà l’escenari de l’actuació de Vasko Vassilev

ge musical i artístic tan potent 
que tenim a la ciutat i demos-
trar que som capaços de crear 
un espectacle de qualitat a 
nivell internacional», assegura 
la regidora de Cultura, Rosario 
Royo. Enguany, a pesar que el 
Consell Rector de Festes, amb el 
suport de tots els grups polítics, 
també ha acordat la suspensió 
de les festes patronals de Sant 
Pasqual, l’evolució actual de la 
pandèmia i el procés de vacuna-
ció sí que permeten reprendre 
el concert Vila-real Talent, com-
plint amb totes les mesures. 

Sota la direcció musical i 
artística de les germanes 
Rosanna i Gisela Morales, Vila-

Un abril literari de la mà 
del cicle virtual Vila-real 
Negra per a l’estudiantat

El festival Vila-real Negra va 
tornar del 21 al 30 d’abril 
adaptat a les restriccions per 
la pandèmia per a consolidar 
la ciutat com a seu d’aquest 
certamen literari provincial de 
gènere negre i policíac que 
celebra la seua 12a edició com 
un dels festivals del seu gènere 
més importants d’Espanya.  

El desenvolupament del fes-
tival es va vore afectat per les 
restriccions sanitàries de 
manera que les habituals con-
ferències dels autors van estar 
telemàtiques, a excepció del 
lliurament de premis del IV 
Concurs juvenil de relats 
curts, al Gran Casino, amb tots 
els protocols de prevenció. 

Com és habitual a Vila-real 
Negra, diferents autors i auto-
res de l’àmbit nacional van 
conversar amb l’alumnat dels 
centres escolars i van explicar 
la seua experiència en el món 
literari; una activitat per a ani-
mar els alumnes a la lectura, a 

través de l’exposició dels dife-
rents subgèneres dins de la 
novel·la negra i el debat sobre 
els aspectes més interessants 
del gènere a través de les seues 
obres i altres clàssics de la lite-
ratura negra. En aquesta edi-
ció van participar Lola P. 
Nieva, al col·legi Fundació 
Flors; Sandra Andrés, al 
col·legi Bisbe Pont; i Julio C. 
Cano, al col·legi Santa Maria. 

Així mateix, per tercer any 
consecutiu, Vila-real va acollir 
el lliurament de premis del IV 
Concurs juvenil de relats 
curts, amb participats d’insti-
tuts de tota la província. 

D’altra banda, amb motiu 
de Sant Jordi, l’associació 
d’escriptors locals Tirant lo 
Groc va posar un lloc de venda 
dels seus llibres durant tres 
jornades en diferents llocs de 
la ciutat. A les persones que 
van comprar algun exemplar, 
els van regalar un clavell -roig 
o blanc-.

El Gran Casino va acollir l’entrega dels premis del concurs literari juvenil.

real Talent comptarà amb la 
participació especial del violi-
nista búlgar Vasko Vassilev, un 
artista de prestigi en l’àmbit 
internacional que compartirà 
escenari amb la pianista Pamela 
Tan Nicholson; el baríton 
Sebastià Peris; el trompetista 
Vicente Campos; i altres artistes 
locals com el guitarrista Óscar 
Ebro i l’orquestra Supramúsica. 
A més, el cor de veus estarà for-
mat per components de Veus de 
Cambra, Coral Sant Jaume, Cor 
Ciutat de Vila-real i Tutte Voci. 
Tot sota la direcció del músic i 
director Miguel Ángel Navarro, 
que sol dirigir els espectacles de 
Vasko Vassilev a Espanya.

Els escriptors de Tirant lo Groc van traure els seus treball als carrers.

 ICultura

La basílica de Sant Pasqual ha acollit el concert de música clàssica 
Barroquíssims, a càrrec de L’Estança Harmònica, organitzat per la Regidoria de 
Cultura. L’actuació, a la qual han assistit l’alcalde de la ciutat, José Benlloch, i  
altres membres de la corporació municipal, s’inclou en la programació del 50é 
aniversari de la benedicció del temple de Sant Pasqual (1971-2021).

U MÚSICA CLÀSSICA PELS 50 
ANYS DE LA BENEDICCIÓ DE LA 
BASÍLICA DE SANT PASQUAL
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L’exposició de Llorens Bort, Premi 20 de Febrer de la ciu-
tat, ha rebut una visita institucional, encapçalada per 
l’alcalde, José Benlloch. La mostra, de títol «Llorens Bort. 
L’evocació de la bellesa quotidiana», recorre la trajec-
tòria del pintor i representa paisatges urbans locals.

U VISITA INSTITUCIONAL A LA 
MOSTRA DE LLORENS BORT 
QUE REPRESENTA LA CIUTAT

 

Vila-real estén el seu suport cultural 
a l’audiovisual i les sales de cinema
El consistori fa costat a la producció valenciana ‘Un cercle en l’aigua’ i l’estrena als cines Sucre

L ’Ajuntament continua 
amb la seua aposta pel 
sector cultural, durament 
afectat per la crisi deriva-

da de la pandèmia, i en aquesta 
ocasió la Regidoria de Cultura 
impulsa una iniciativa per a 
donar suport a la producció 
audiovisual de la terra i ajudar a 
mantenir obertes les sales de 
cinema de la localitat. La regido-
ra de Cultura, Rosario Royo, ha 
presentat, juntament amb el 
director i productor Vicent 
Monsonís i la gerent dels cines 
Sucre de Vila-real, Verónica 
Díaz-Tendero, l’estrena de la 
pel·lícula Un cercle en l’aigua. 

Dirigida i produïda per 
Vicent Monsonís, Un cercle en 
l’aigua és una producció valen-
ciana, rodada en valencià i loca-
litzada a València, Borriana i 
Nules, entre altres enclava-
ments, a càrrec de la productora 

Stanbrook, i que aborda un 
tema universal, com és la teoria 
que posa en dubte l’autoria 
d’algunes de les obres de 
William Shakespeare. 

 
UN CRIT A LA SUPERVIVÈNCIA 
Monsonís, a més d’agrair la ini-
ciativa de l’Ajuntament i els 
cines Sucre per a animar el 
públic a acudir a les sales de 
cine, ha reivindicat la 
«importància de l’audiovisual 
per a mantenir viva la cultura i 

La regidora Rosario Royo amb el productor Vicent Monsonís i la gerent dels cines Sucre Vila-real, Verónica Díaz-Tendero.

 

els senyals d’identitat valen-
cians» i ha posat l’accent en el 
«talent i gran nivell professional 
que hi ha a la nostra terra en 
l’àmbit de l’audiovisual».  

Royo ha destacat que, en 
aquesta situació de crisi per la 
pandèmia, «des de Cultura hem 
mantingut l’activitat museísti-
ca, hem donat suport a projec-
tes audiovisuals, hem col·labo-
rat amb la producció literària i 
ara volem mostrar també el nos-
tre suport al cinema». La regido-
ra ha agraït els cines Sucre que 
«hagen mantingut les sales 
obertes, malgrat la crisi, amb 
totes les mesures de prevenció 
per a demostrar que és una acti-
vitat important i que forma part 
de la nostra vida». La regidora 
ha reiterat que l’Ajuntament 
«vol estar prop de les nostres 
empreses, com hem demostrat 
ja en altres sectors econòmics».

Una visita tanca la vuitena 
Mostra Test amb més de 
400 persones al Convent

La vuitena Mostra Test, la que 
molts recordaran com la de 
l’ou fregit i el ganivet, va tan-
car les portes després de més 
de dos mesos en marxa i supe-
rant els 400 visitants. «De les 
més exitoses fins al moment i 
això que no va haver-hi ni 
inauguració ni visites d’escoles 
i instituts. I a més, no és una 
sala cèntrica i les propostes no 
són molt conegudes perquè 
són de joves promeses», va dir 
el seu director, Pascual Arnal, 
que no va ocultar la seua satis-
facció malgrat els dubtes ini-
cials, pel context sanitari i 
amb finalitats de setmana de 
tancament perimetral a Vila-
real. Per a la clausura de l’edi-
ció «més experiencial», es va 
programar una visita guiada, a 
càrrec d’Arnal, a la qual van 
assistir unes 15 persones. 

Però realment aquesta mos-

tra d’art i creativitat, de caràc-
ter avantguardista, només va 
tancar les portes al Convent, 
Espai d’Art, ja que encara que-
dava una de les accions més 
visibles, que qualsevol pot tro-
bar-se al carrer: la intervenció 
urbana que enguany porta la 
signatura d’E1000. Una obra 
que dista de les que llueixen 
diversos punts de la ciutat, de 
gran tamany, ja que l’artista-
madrileny ha deixat la seua 
empremta en el mobiliari urbà 
d’espais com la plaça de la 
Panderola, la Glorieta 20 de 
Febrer i la paret de l’edifici de 
Serveis Socials.  

Xicotetes intervencions 
urbanes que reflecteixen la 
línia de treball de l’artista 
E1000 basada en la interacció 
amb els elements de l’entorn i 
un ús molt característic del 
color i la geometria.

U Monsonís reivindica 
la importància del 
sector audiovisual per a 
mantenir viva la cultura 
i la identitat valenciana

L’alcalde, José Benlloch, ha felicitat la polifacètica vila-
realenca Paula Bonet per la publicació de la seua prime-
ra novel·la, ‘La anguila’, i per la mostra inaugurada a la 
Universitat de València d’igual títol. Bonet va rebre la 
Medalla al Mèrit Cultural de la Generalitat el 2018.

U BENLLOCH FELICITA PAULA 
BONET PER LA SEUA ÚLTIMA 
NOVEL·LA  ‘LA ANGUILA’

 

Pascual Arnal va acompanyar un grup de visitants en una visita de cloenda.
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Opinió

Los socialistas de Vila-real no queremos dejar pasar 
la ocasión para recordar un día que está en el ADN 
de nuestro partido desde que se fundara hace 142 
años. La lucha por la justicia laboral, la igualdad de 
oportunidades y la dignidad de las personas han 
sido faros de nuestras políticas. Pero este año mar-
cado por la pandemia, queremos poner el acento 
sobre todas aquellas personas trabajadoras que han 
arriesgado su salud, e incluso sus vidas, para que el 
resto pudiéramos estar lo mejor atendidos posible. 
Servicios esenciales que han demostrado una profe-
sionalidad y generosidad muy por encima de sus 
obligaciones. Pero tampoco nos olvidamos de los 
que han perdido su trabajo, negocio o empresa poer 
la COVID-19, y aunque Vila-real es la ciudad grande 
con menos paro de la Comunitat Valenciana, esto 
no es suficiente para nuestro gobierno, como dice 
nuestro compañero, y alcalde José Benlloch, mien-
tras un vecino de nuestra ciudad quiera y no pueda 
trabajar, no estaremos satisfechos de nuestro traba-
jo. Y aunque los empastres urbanísticos del PP nos 
condicionan, no nos detendrán; el Plan Resistir es 
eso, tratar de combatir la embestida mientras traba-
jamos en proyectos para que Vila-real sea la líder en 
creación de oportunidades cuando vuelva la norma-
lidad. Antes utopía que resignación. 
#VILA-REALPRIMEROENOPORTUNIDADES

¡Viva el 1º  
de mayo!

El govern del Botànic ha suposat l’arribada 
d’infraestructures i projectes planificats. Hem pas-
sat d’anunciar i construir a l’estil «ací caic, allà 
m’alce» a fer diagnòstic de necessitats i planificar. 

A Vila-real, el Pla Edificant de Conselleria 
d’Educació ha portat millores necessàries des de fa 
anys en els centres escolars públics. Tanmateix, 
seguim necessitant un quart institut. Hui, més que 
mai, calen espais que faciliten reduir les ràtios. 
Infeliçment, la proposta d’aquesta construcció ha 
rebut una negativa sistemàtica i frontal del PSOE 
local al Ple de l’Ajuntament. Des de la Conselleria, 
en canvi, el diagnòstic de la necessitat de l’institut 
es jutjava encertat. Conselleria espera ara la cessió 
de terrenys per part del Govern local perquè es faça 
el centre. Cadascú ha de fer la seua part del tracte. 

Alguns rumors apuntaven a la voluntat per part 
del consistori de construir l’EOI juntament amb el 
4t institut per «matar dos pardals d’un tir». La 
dimensió pedagògica i educativa de cada tipus de 
centre és tanmateix ben distinta. Mentre el 4t insti-
tut es reclama a la zona est de la ciutat, l’EOI exi-
geix una ubicació distinta. De moment la realitat és 
que no hi ha ni l’un ni l’altre, perquè no hi ha cap 
proposta de cessió de terrenys damunt la taula de la 
Conselleria. Ara mateix tot segueix sols en mans del 
consistori.

Planificar per 
ser eficients

La Generalitat Valenciana de Puig y Oltra han pre-
sentado, dentro de su constante campaña de publi-
cidad, un nuevo plan bajo el nombre de Convivint 
en el que se contemplan las infraestructuras socia-
les para las diferentes localidades.  

Por desgracia, en nuestro caso, en el caso de Vila-
real, quedan fuera muchas de las necesidades que 
tenemos. 
 
SEGUIMOS ESPERANDO 
Por ejemplo, acabar la residencia para enfermos de 
Alzhéimer o el Punt de Trobada Familiar que tantas 
veces se ha solicitado. Dejan fuera a Vila-real, de la 
misma forma que también el Plan Edificant es una 
necesidad que han olvidado desde que se puso en 
marcha y que en nuestra localidad seguimos espe-
rando. Es por ello que nos preguntamos ¿dónde 
están las obras en colegios, las reformas o la crea-
ción del cuatro IES, por ejemplo? 
 
CASTIGO A VILA-REAL 
Las políticas de Puig y Oltra siempre castigan a Vila-
real y desde que gobierna la izquierda en nuestra 
localidad, Vila-real está paralizada. Más allá de los 
Ximo-anuncios y de la venta de planes de publicidad, 
nuestra ciudad sigue paralizada una década des-
pués, sin avances.

Fuera del Plan 
Convivint

Desprès d’un any fent front a aquesta situació 
excepcional provocada per la pandèmia mundial 
que estem travessant i on hem tingut que adaptar-
nos a noves circumstancies, és moment de centrar-
nos en tirar endavant i seguir ajudant Vila-real.  

Des de Ciutadans, amb diàleg i negociació, vam 
aconseguir pactar uns pressupostos per ajudar a les 
necessitats reals dels nostres veïns i proporcionar 
les eines necessàries per afrontar els problemes dia-
ris. Mitjançant les nostres iniciatives ja hem aconse-
guint aprovar un pla de senyalística per fomentar 
els trajectes a peu, una millora i manteniment de 
parcs i jardins o celeritat amb les ordenances de 
tinença d’animals i Vehicles de Mobilitat Personal 
(VMP). En l’àmbit econòmic, hem aconseguit 
llançar la targeta Fem Poble, hem aprovat un pla 
per promocionar els espais industrials i atraure 
industria que és la millor manera de generar opor-
tunitats i llocs de treball. També la nostra iniciativa 
de demanar un accés directe a l’AP7 junt l’exigència 
d’aclarir la connexió de la Ronda Sud-Oest en la N-
340 abans d’acabar-la per a dinamitzar l’economia 
de Vila-real i ficar en valor el nostre sol industrial.    

Però Ciutadans no es deté. Tenim negociades 
més propostes i iniciatives per fer de Vila-real un 
lloc millor i preparat per al futur amb prosperitat 
per a viure i per a sembrar els projectes dels veïns.

Propostes fruit 
del diàleg

El passat dimecres dia 28 vam presentar un taller 
participatiu obert a la societat de Vila-real per a 
definir el Pla del Clima i l’Energia Sostenibles de la 
ciutat. Els Plans del Clima i l’Energia Sostenibles 
(PACES) són essencials per als pròxims 10 anys 
d’actuació en l’àmbit local, és la continuació i 
millora del PAES, iniciativa europea que es va crear 
en 2008 i que va signar l’Ajuntament de Vila-real en 
el mes de juliol del 2009 però mai la van desenvolu-
par ni tan sols es va passar pel Ple Municipal.  

L’elaboració i aprovació del PACES permet 
l’accés a diferents tipus d’ajudes en l’àmbit euro-
peu, nacional i de la pròpia comunitat autònoma, 
ja que el document aprovat pel Ple Municipal és un 
requisit previ per a poder accedir a aquestes.  

No podem oblidar que la comissió europea des 
de la programació 2014-2020, ja demanava com a 
requisit que tots projectes a presentar per a una 
línia de finançament es trobaren reflectits dins 
d’una planificació a curt, mitjà i llarg termini dins 
de l’àmbit d’actuació com és el cas del PACES.  

Vam quedar molt estranyats que ningú dels par-
tits que es presenten com campions, per defensar 
l’ús d’energies verdes o mobilitat sostenible en 
premsa, vingueren al taller a proposar cap mesura 
de millora, ni tan sols a interessar-se per les que 
vam presentar.

Treball per un 
futur sostenible

No son 20 y 21 años de buenas noticias. El pasado 26 
de enero recibíamos, con comprensión y resigna-
ción, pero con tristeza infinita, la noticia de que la 
Junta de Fiestas descartaba, a tenor de los datos de 
la incidencia de la covid-19, la celebración de las tra-
dicionales fiestas en honor al patrón de la ciudad, 
Sant Pasqual, previstas del 14 al 23 de mayo. 
Decisión tomada «confiando» en que algo se pudie-
ra organizar en septiembre en honor de la Mare de 
Déu de Gràcia, triste consuelo pero consuelo. 

Desde el 17 de mayo de 1592 en que murió Sant 
Paqual, curiosamente Pascua de Pentecostés, el 
Santo había nacido un día de Pascua de Pentecostés, 
de ahí su nombre, mucho hemos abierto los ojos los 
villarrealenses, la pandemia nos ha hecho más soli-
darios, más humanos diría yo. Hemos seguido el 
ejemplo de nuestro Santo, él abrió los ojos, para 
adorar al Santísimo durante la consagración, en la 
Misa de réquiem por su fallecimiento. Su ejemplo 
debe servirnos para no desfallecer, luchar juntos y 
volver a nuestra vida de antes. Recuperar nuestras 
libertades, sin olvidar nunca a aquellos, demasiados 
desgraciadamente, que se quedaron por el camino. 

Parece que todos no lo ven así. Cerramos abril 
con unos nuevos Presupuestos Municipales con más 
dinero para chiringuitos y para publicidad, espere-
mos que alguna vez Sant Pasqual les ilumine.

Triste mayo, sin 
Sant Pasqual

PSOE PP COMPROMÍS

CIUDADANOS VOX UNIDES PODEM



Crònica de Vila-real
ABRIL DEL 2021Actualitat 23

 I  Agenda

 telèfons d’interés
AJUNTAMENT  
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ de Joanot Martorell, 62  . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTARIA
Av. del Mediterrani, 1 .  .  .  .  .  Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major s/n planta baixa.  .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199 planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa 29  . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita s/n.  .  .  .  .  .  Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda s/n  . . . . . Tel. 964 530 614

 adreces d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. de Pius XII, 43: Tel. 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24: Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. de la Murà, 14: Tel. 964 547 220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
C/ de Solades, 25: Tel. 964 547 230
CASA DE L’OLI:
Pl. de Mossén Ballester, 1: Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1: Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 
C/ de Joan Fuster, 33: Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu:  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n: Tel. 964 547 000
AMICS: C/ de Betxí, 49: Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. de Colom, s/n: Tel. 964 520 838
CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ del Monestir de Poblet, 24: Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2: Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39: Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ del Molí, 4-A: Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ de la Soledat, 27: Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ del Mestre Goterris, 11: Tel. 964 521 995
GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS. Camí de Betxí, 26: Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ de València, 31-A: Tel. 964 521 341
FACSA: C/ de Carles Sarthou, 10: Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. d’Europa, 34: Tel. 964 500 153

 trens
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
Dilluns a divendres a 6.55, 7.05, 7.33 (CIVIs), 
7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 9.20, 
9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
Dilluns a divendres a 5.55, 6.15, 6.45 (CIVIs), 
7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 8.20, 
8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 12.20, 
12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 15.05 
(CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 17.20, 
18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 (CIVIs), 
19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 22.30. 
Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 17.20, 
18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
Dilluns a divendres a 6.02, 6.21, 6.50 (CIVIs), 
7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 8.26, 
9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 12.26, 
12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 15.11, 
15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 17.26, 
18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 (CIVIs), 
19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 22.36. 
Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 10.26, 
11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 17.26, 
18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U L’Associació Cultural 
Socarrats presenta el 6 de maig, 
a les 19.30 hores a la sala d’actes 
de Caixa Rural, un vídeo en què 
es relaten els fets del 12 de 
gener de 1706 quan, en el con-
text de la Guerra de Successió, 
les tropes borbòniques assalta-
ren i incendiaren Vila-real i van 
ocasionar la mort de 253 veïns.

SOCARRATS EDITA UN VÍDEO 
DELS FETS DEL 12 DE GENER DE 
1706, LA CREMA DE VILA-REAL

U El Real Jazz se celebrarà els 
dies 7, 8 i 9 de maig amb sis pro-
postes amb denominació d’ori-
gen valenciana com els quintets 
Clara Juan i Manolo Valls, 
Blackflag, Pete Lala, Elektric 
Jazz Mantra i Lucía Fumero. 
Enguany també s’aposta per 
escenaris al carrer (avinguda de 
la Murà i plaça Major).

EL SISÉ REAL JAZZ PORTA AL 
CARRER LA MÚSICA DE SIS 
ARTISTES I GRUPS DE LA TERRA

U Més de mig centenar 
d’estands confirmats i quatre 
ponències és la proposta de la 
Fira de l’Estudiant que s’orga-
nitza del 10 al 14 de maig en 
línia. L’objectiu de les jornades 
és posar per primera vegada en 
comú totes les opcions formati-
ves i eixides laborals a l’abast 
dels estudiants de Vila-real.

FIRA VIRTUAL PER A AJUDAR 
L’ESTUDIANTAT A TRIAR FUTUR 
FORMATIU O PROFESSIONAL

U El Viver d’Empreses acollirà 
un taller, finançat per la 
Diputació, per a que persones 
sense treball adquirisquen com-
petències digitals en programes 
de gestió empresarial, principal-
ment facturació. La formació 
serà semipresencial, de 40 hores 
de duració, entre el 24 de maig i 
el 10 de juny.

CURS DE FACTURACIÓ I GESTIÓ 
COMPTABLE INFORMATITZADA 
PER A PERSONES A L’ATUR

U Una actuació de música de 
cambra de la Spanish Brass, el 
30 de maig, estrenarà  el recent-
ment restaurat Teatre Tagoba 
com un nou espai cultural i 
també suposarà l’obertura del 
Festival de Música Clàssica que 
inclourà conferències, classes 
magistrals, òpera gourmet i con-
certs durant tot l’any.

LA SPANISH BRASS ESTRENA EL 
TEATRE TAGOBA DINS DEL 
FESTIVAL DE MÚSICA CLÀSSICA
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